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BREZPLAČNE NOVEMBRSKE AKTIVNOSTI V SREDIŠČU ZA SAMOSTOJNO UČENJE ŠOŠTANJ 

DATUM URA NAZIV DOGODKA KRATEK OPIS 
PONEDELJEK 

 

6.11.2017 

13.11.2017 

   20.11.2017 

27.11.2017 

 

     8:30-11:00 

 

    

11.00 - 12.30 

 

 

    

13.00 – 16.00 

»SPREHOD ZA ZDRAVJE S TABLICO  

V ROKI« 

         

           »V EVROPI SEM DOMA: 

SLOVENŠČINA ZA PRISELJENSKE 

DRUŽINE 

         

 »UČNA POMOČ« 

        *Šoštanj in okolica 

         (zbirno mesto pred občino Šoštanj). 

         Izvaja večgeneracijski center »PLANET GENERACIJ« 

      *Učenje slovenščine s pomočjo slikovnih kartic, igre vlog,              

         Branje krajših besedil. 

       Izvaja večgeneracijski center »PLANET GENERACIJ« 

 

       *Pomoč pri učenju in razumevanju učne snovi,  

       domačih  nalog,… 

TOREK 

7.11.2017 

    14.11.2017 

 21.11.2017 

28.11.2017 

 

     

 10:00-11:00 

 

       

 13.00 – 16.00 

          

        »S POMOČJO BRANJA  

        DO ZNANJA SLOVENŠČINE« 

 

             »UČNA POMOČ« 

     

      *Delavnice kjer bomo z branjem slikanih knjig spoznavali in 

       se učili slovenskega jezika. 

    
        * Pomoč pri domačih nalogah, učnih snoveh,… 

      SREDA 

    8.11.2017 

15.11.2017 

22.11.2017 

29.11.2017 

 

  13:00-15:00 

 

 

 15.00-17.00 

 

     »IZBOLJŠAJMO UPORABO    

      PAMETNIH TELEFONOV« 

       

            »UČNA POMOČ« 

 

   *Delavnica za vse tiste, ki imajo še vedno težave oziroma  

    želijo izboljšati uporabo svojega pametnega telefona. 

 

       *Pomoč pri učenju in razumevanju učne snovi,  

       domačih  nalog,… 

ČETRTEK 

2.11.2017 

9.11.2017 

16.11.2017 

23.11.2017 

30.11.207 

 

 

13:00-16:00 

 

 

 

»UČNA POMOČ« 

     

    

     *Pomoč pri učenju in razumevanju učne snovi,  

     domačih  nalog,… 

PETEK 

3.11.2017 

10.11.2017 

17.11.2017 

24.11.2017 

 

 

9:00-10:00 

 

 

»GOVORIM SLOVENSKO« 

 

 

     

 *Učenje slovenskega jezika za priseljence. 

 

Za vsa dodatna vprašanja smo vam na voljo: 

Središče za samostojno učenje Šoštanj ( 1. nadstropje Občine Šoštanj ) 

Blaženka Knežević 

Tel.: 05 994 70 30 

mail: ssusostanj@lu-velenje.si      

  

Utrinek iz zgodovine občine

GRB OBČINE ŠOŠTANJ
Dr. Tone Ravnikar je, 16. januarja 
1992, nekaj let pred nastankom občine 
Šoštanj v Našem času, predstavil 
šoštanjski grb z orlom kot najstarejši 
poznani mestni grb Šoštanja. Grb je 
tak kot so ga, 27. februarja 1756, up-
orabili pri sporazumu med sodnikom 
in svetom trga Šoštanj ter Šoštanjsko 
gospoščino. 

Na občinskem grbu so trije liki srca, ki 
predstavljajo tri lepe kamne, gre za tako 
imenovani govoreči del grba, ki ponaz-
arja nemško ime Šoštanja (Schonstein). 
Grb je razdeljen na dve polji. V levem 
(heraldično desnem) je na zlatem ozadju 
polovica črnega orla, simbol habsburških 
deželnih knezov. Na desni (heraldično 
levi) strani grba pa je na srebrnem oza-
dju zelen hrib, na njem pa trije liki src. 
Grb je po mnenju mnogih strokovnjakov 
heraldično čist. 

Po letu 1992 se je zbralo nekaj članov 
Turističnega olepševalnega društva 
Šoštanj, Franc Rogelšek, Anton Ocvirk, 
Rajko Zaleznik in predstavnik Prosto-
voljnega gasilskega društva Šoštanj 
- mesto Danilo Čebul z skupna želja, 
da se ta najstarejši poznani mestni grb 
Šoštanja predstavi širše. V ta namen je 
Turistično olepševalno društvo Šoštanj 
dalo izdelati nalepke s tako imenovano 
turistično varianto grba z dodano letnico 
1348. Tega leta se namreč v Šoštanju 
prvič omenja trški sodnik. 

Ob osamosvojitvi Slovenije smo se 
Slovenci odločili tudi za to, da se bomo 
sebi in svetu predstavljali s heraldiko. 
Najprej smo poskrbeli za državni sim-
bol, potrebovali pa smo tudi občinske 
grbe. Tedaj so se mnoge občine znašle 
v zadregi; bodisi, da zgodovinskega kra-
jevnega grba niso imeli oziroma ga niso 
hoteli uporabljati. 

Veda o grboslovju ima natančna merila 
za to, kaj sme biti v grbu in kako mora 
biti to na heraldičnem ščitu predstav-
ljeno. Osnutek nalepke je pripravil Franc 
Rogelšek. Nalepke so bile izdelane v 
tovarni Cetis v Celju. Finančno jih je pod-
prla Krajevna skupnost Šoštanj. 

Nalepka je kasneje odigrala pomembno 
vlogo tudi pri nastajanju občinskih sim-
bolov, grba in zastave. Letnica 1992 je 
pomembna tudi za gasilce, saj je prišlo v 
tistem času do zamenjave gasilske sim-

bolike in oznak. Danilo Čebul je takrat 
opravljal delo sektorskega poveljnika 
na nivoju Gasilske zveze Velenje. Prav 
gasilci so bili tisti, ki so si prvi nadeli na 
rokav uniforme ta najstarejši poznani 
mestni grb Šoštanja. Za to zamenjavo 
simbola so se takrat odločili gasilci iz 
Šoštanja, Lokovice, Topolšice, Tuš-a in 
Gaberk. Ob tem je treba omeniti, da je 
bil grb mesta Šoštanj pripravljen že ob 
nastanku občine in ga ni bilo potrebno na 
novo zasnovati. Svet občine Šoštanj je ta 
najstarejši poznani mestni grb Šoštanja, 
20. aprila 1995, z odlokom tudi uradno 
potrdil.
         

Rajko Zaleznik          
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Občina Šoštanj,  Trg svobode 12, 3325 Šoštanj  na podlagi 10. člena Pravilnika o nagradah za izjemne dosežke in 
uspehe študentov (Uradni list Občine Šoštanj št. 6/2015, 7/2015, 8/2015, 4/2016) (v nadaljevanju pravilnika) objavlja

J A V N I    R A Z P I S
ZA DODELITEV NAGRAD ZA IZJEMNE DOSEŽKE IN USPEHE ŠTUDENTOV

I. PREDMET RAZPISA 
Predmet  razpisa je dodelitev nagrad v letu 2017 za izjemne dosežke 
in uspehe študentov na izobraževalnem, umetniškem (kultura, glas-
ba), športnem ali drugem strokovnem področju. Namen nagrajevanja 
študentov za izjemne dosežke  in uspehe je povečevanje vloge znanja 
kot družbene vrednote, priznanje najuspešnejšim posameznikom ter 
krepitev motivacije za nadaljnje uspešno šolanje.

II. UPRAVIČENCI 
Splošni pogoji za pridobitev nagrade
Na podlagi 4. člena pravilnika so do nagrade za izjemne dosežke in us-
pehe upravičeni kandidati, ki izpolnjujejo naslednje splošne pogoje :
• so državljani Republike Slovenije s stalnim  bivališčem v Občini 

Šoštanj;
• imajo status študenta in so prvič vpisani  v 1. letnik ali v višji letnik 

programov višjega ali  visokošolskega izobraževanja prve ali druge 
stopnje.

Posebni pogoji za pridobitev nagrade
Do nagrade so upravičeni študenti, ki izpolnjujejo navedene splošne 
pogoje ter so dosegli oziroma izpolnjujejo naslednje pogoje in merila:
• študenti, ki se vpisujejo v 1. letnik študija;

dosežena visoka povprečna ocena dijaka v zaključnem letniku 
srednješolskega izobraževanja, izjemen dosežek na regijskem, 
državnem ali mednarodnem tekmovanju iz znanja, naziv zlati mat-
urant na splošni ali poklicni maturi, izjemen dosežek na umetniškem 
ali športnem področju (nagrada, samostojna razstava, samostojni kon-
cert, visoka uvrstitev na regijskem ali državnem športnem tekmovanju);

• študenti, ki se vpisujejo v višji letnik študija;
naziv zlati maturant na splošni ali poklicni maturi, visoka povprečna 
ocena opravljenih izpitov v preteklem študijskem letu, izjemen 
dosežek na znanstvenem področju (nastop z znanstveno razpra-
vo), izjemen dosežek na umetniškem ali športnem področju (na-
grada, samostojna razstava, samostojni koncert, visoka uvrstitev na 
regijskem ali državnem športnem tekmovanju);  

• vpetost  v ostale aktivnosti družbenega življenja (prostovoljstvo) 
(velja za študente 1. letnikov in višjih letnikov študija).

III. ŠTEVILO IN VIŠINA NAGRAD
Podeljenih bo največ šest (6) nagrad kandidatom z najvišjim številom 
doseženih točk, od tega študentom, vpisanim v 1. letnik študija največ 
dve (2) nagradi oziroma največ ena tretjina (1/3) od podeljenih nagrad. 
Višina nagrade za študente 1. letnika znaša 100 % minimalne plače, za 
študente višjih letnikov pa 110 % minimalne plače v Republiki Sloveniji, 
ki je javno objavljena v mesecu pred tem javnim razpisom. Neto vrednost 
nagrade se izplača v enkratnem znesku.

IV. PRIJAVA NA RAZPIS IN ROK ZA ODDAJO VLOG
Prijava na javni razpis mora biti oddana na obrazcu. Prijava, ki ni vložena 
na navedenem obrazcu, se šteje kot nepopolna. Prijava mora vsebovati 
vse zahtevane priloge oziroma dokazila, ki so navedena v navedenem 
obrazcu. Navedeni obrazec za prijavo je od dneva objave razpisa do 
izteka prijavnega roka dosegljiv na spletni strani Občine Šoštanj: www.
sostanj.si. Navedeni obrazec za prijavo se lahko v istem času dobi tudi v 
prostorih občinske uprave Občine Šoštanj, naslov: Trg svobode 12, 3325 
Šoštanj. Pridržujemo si pravico, da morebitne spremembe in dopolnitve 
razpisa objavimo kot popravek na spletni strani Občine Šoštanj, na-

jkasneje 8 dni pred zaključkom razpisa.

K prijavi na razpis je potrebno priložiti :
1. dokazilo o vpisu v tekoče študijsko leto izobraževalnega programa 

(2017/2018) ;
2. dokazila o izjemnih dosežkih: fotokopija maturitetnega spričevala, 

fotokopije priznanj s tekmovanj oz. dosežkov, uspehov in uvrstitev 
na izobraževalnem, umetniškem ali športnem področju, druga doka-
zila glede izjemnih dosežkov, uspehov in priznanj;

3. dokazilo o registrirani družbeni ali prostovoljni dejavnosti z natančno 
obrazložitvijo aktivnosti vlagatelja;

4. dokazilo o učnem uspehu  zadnjega leta izobraževanja (velja za 
študente 1. letnikov);

5. dokazilo o opravljenih izpitih zadnjega študijskega leta (velja za 
študente višjih letnikov).

  
Dokazilu o uspehu ali dosežku, ki je v izvirniku v tujem jeziku, je potrebno 
priložiti prevod dokazila v slovenski jezik. 

Kot popolna bo obravnavana prijava, ki bo oddana v skladu z zahtevami 
iz te točke razpisa.

Študentje lahko uveljavljajo dosežke in uspehe, dosežene v treh preteklih 
letih, šteto od leta 2017 in največ tri dosežke z umetniškega, znanstven-
ega, športnega ali drugega strokovnega področja. Časovna omejitev ne 
velja za uspeh ‘’zlati maturant na splošni ali poklicni maturi’’. Študentje 
lahko vsak svoj dosežek ali uspeh na razpisu uveljavijo le enkrat.  
                       
Rok za oddajo prijav je sreda, 22. november 2017.  Šteje se, da 
je prijava pravočasna, v kolikor je zadnji dan roka oddana na pošti 
priporočeno na naslov: Občina Šoštanj, Trg svobode 12,  3325  Šoštanj  
ali osebno oddana v sprejemno pisarno Občine  Šoštanj do 15.00 ure 
zadnji dan roka. 

Ovojnica s prijavo naj bo opremljena s pripisom: »RAZPIS ZA NAGRADE 
ŠTUDENTOM«.

Prepozno vložene prijave, prijave, ki jih je vložila neupravičena oseba, 
in prijave, ki ne bodo v roku dopolnjene, se s sklepom zavržejo. Vse 
dodatne informacije v zvezi z javnim razpisom dobijo zainteresirani na 
tel. št.: 03 898 43 00.

V. IZBIRNI POSTOPEK
Postopek javnega razpisa vodi komisija, ki jo je 24. 10. 2017  imenoval  
župan Občine Šoštanj. V primeru nepopolnih prijav in prijav s poman-
jkljivo dokumentacijo, se prijavitelja pozove, da prijavo v postavljenem 
roku dopolni. Predlog za dodelitev nagrade oz. za zavrženje ali zavr-
nitev prijave komisija poda na temelju določil Pravilnika o nagradah za 
izjemne dosežke in uspehe študentov (Uradni list Občine Šoštanj št. 
6/2015, 7/2015, 8/2015, 4/2016). O izidu javnega razpisa bodo vlagatelji 
obveščeni z odločbo. Kandidat, prijavitelj na javnem razpisu po pravilniku, 
je lahko prejemnik nagrade največ dvakrat kot redni študent višjega ali 
visokošolskega izobraževalnega  programa prve ali druge stopnje. Občina 
in nagrajenec medsebojna razmerja glede nagrade uredita s pogodbo.
                                                                                                 
OBČINA ŠOŠTANJ  datum: 25. 10. 2017
komisija za dodelitev nagrad za izjemne dosežke in uspehe študentov
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in druga vprašanja 
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zanj Kajetan Čop, direktor
Izdajanje Lista finančno omogoča 
Občina Šoštanj, zanjo Darko Menih, 
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Odgovorni urednik
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Kritične pripombe na vsebino ali 
obliko Lista bodo dosegle svoj na-
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Naša občina Piše: Tjaša Rehar

PREDSTAVITVE OB SVETOVNEM DNEVU TURIZMA

OBNOVA VODOVODA IN KANALIZACIJE NA TEKAVČEVI IN CESTI HEROJA 
ŠERCERJA V ŠOŠTANJU

OKTOBER, MESEC POŽARNE VARNOSTI V ŠOŠTANJU

27. september je svetovni dan turizma. 
Letos smo ga v Občini Šoštanj obeležili 
s predstavitvami treh zanimivih produk-
tov.

Urška Delopst je predstavila Strategijo raz-
voja turizma v Občini Šoštanj. Izpostavila 
je pomen kvalitetne blagovne znamke, ki jo 
je treba razviti in na njej graditi. Nadalje je 
poudarila, da je treba graditi na stvareh, ki 
jih lahko ponudimo, kot je na primer muzej 
energetike in turistom predstaviti številne 
možnosti, ki jih ponuja zeleno zaledje 
naše občine. Seveda je potrebno turistično 
ponudbo še naprej graditi na Termah 
Topolšica in se v veliki meri povezovati 
med seboj, tudi s sosednjimi občinami.

Mateja Kumer je izdelala Turistično pot 
družine Woscgnagg, ki vključuje bogato 
šoštanjsko zgodovino s poudarkom na 
družini Woschnagg, in tudi kulinarično po-
nudbo kraja in okolice. Pot je razdeljena 
na več etap, tako da se obiskovalec lahko 
odloči za krajšo, ki jo lahko prehodi peš, ali 
za daljše, kjer se potrebuje prevoz.

Lani je zaživel Zavod za turizem Šaleške 
doline, katerega soustanoviteljica je 
Občina Šoštanj. Turistično ponudbo obli-
kujemo skupaj z njimi, tokrat so predstavili 

V teh dneh bo Občina Šoštanj pričela z 
deli na obnovi vodovoda in kanalizacije 
na Tekavčevi cesti in na Cesti heroja 
Šercerja v Šoštanju. Izvajalec del bo 
NIVIG, d. o. o., iz Šoštanja.

V sklopu izvedbe projekta bodo ukinili 
obstoječi mešani kanal, na novo pa bodo iz-
vedli meteorno in fekalno kanalizacijo ter del 
vodovoda. Prevezave fekalne kanalizacije 
in vodovoda bo izbrani izvajalec izvedel v 

Sredstva za sofinanciranje gasilske av-
tolestve
Občina Šoštanj je ponosna na svoje gas-
ilce. Redno skrbi, da so dobro opremljeni, 
vsa štiri društva imajo odličen vozni park, za 
kar je Občina Šoštanj poskrbela v preteklih 
letih. Zadnji dve leti je občina namenjala 
sredstva za nakup osebne zaščitne op-
reme gasilcev, posamezno društvo je ku-

Foto: arhiv Občine Šoštanj

novo spletno stran – Šoštanj – turizem, ki 
bo zaživela v kratkem.

V nadaljevanju popoldneva so se v razpra-
vo vključili tudi obiskovalci, ki so predstavili 
svoj pogled na turizem. Med drugim so iz-
postavili povezovanje športa in turizma, na 
primer kolesarjenje in ponudba turističnih 
kmetij, pivovarstva. Kolesarske poti naj bi 
bile umaknjene od glavnih cest, podali so 
tudi pobudo za osvetlitev obstoječe kole-
sarske steze od Šoštanja do Velenja. Kar 
nekaj idej je bilo povezanih z ureditvijo 
obale in Družmirskega jezera – ena takih 
je bil lesen most okrog »malega« jezera 

in ureditev prostora za avtodome na tem 
območju.

Nadalje so dejali, da opažajo trend 
prenočitev za eno noč in poudarili, da bi se 
morali posvetiti temu, da turiste tu zadržimo 
dlje. Morda s kakšnim »odštekanim«, za-
nimivim in atraktivnim produktom, ki bo 
privabil turiste, kot bi bil otok sredi jezera, 
muzej znotraj elektrarniškega hladilnika z 
restavracijo na vrhu ali kaj podobnega.

Delovna verzija strategije je objavljena na 
spletni strani www.sostanj.si in se bo še 
dopolnjevala.

sklopu investicije. 

Vsi krajani, kateri nimate ločenih padavin-
skih in komunalnih odpadnih voda si morate 
padavinske vode ločiti na svojih zemljiščih 
in se v skladu z 14., 15. in 25. f členom 
Odloka o odvajanju in čiščenju komunalne 
odpadne ter padavinske vode na območju 
občine Šoštanj (Uradni list Občine Šoštanj, 
št. 3/2014) v lastni režiji priključiti na kanal 
padavinskih voda.

Med izgradnjo bo občasno prihajalo do 
delnih in popolnih zapor cest, zato pro-
simo za razumevanje.

Vsa dela bodo skušali izvesti na način, ki bo 
čim manj moteč za krajane in v najkrajšem 
možnem času. Po končanih delih bodo 
zemljišča vrnili v prvotno stanje. Večina 
del se bo v letošnjem letu izvajala na Cesti 
heroja Šercerja, v prihodnjem letu pa bodo 
z deli nadaljevali na Tekavčevi cesti.

pilo tisto opremo, ki so jo operativci najbolj 
potrebovali. V letošnjem in prihodnjem letu 
bodo ta sredstva višja, namenjena pa bodo 
popravilu šoštanjske gasilske avtolestve. S 
tem so bili seznanjeni in se tudi strinjali na 
gasilskem občinskem poveljstvu.

V letošnjem letu se je namreč pokvarila 
gasilska avtolestev, ki jo ima PGD Šoštanj-

mesto. Popravilo le-te stane 137.000 evrov, 
skupaj ga bodo sofinancirali Termoelektrar-
na Šoštanj (61.650 evrov), Občina Šoštanj 
(50.000 evrov) in društvo (25.350 evrov).
 
Župan pripravil sprejem za izvrstne gasilce
Ena izmed pomembnejših dejavnosti gas-
ilcev je vsekakor delo z mladimi. Vsa štiri 
društva v občini Šoštanj v svoje vrste priv-



6 13

abijo veliko otrok, ki se pri njih zabavajo in 
predvsem veliko naučijo, kar dokazujejo 
odlični rezultati. Župan Občine Šoštanj Dar-
ko Menih vedno pripravi sprejem za tiste, ki 
se na državnem tekmovanju uvrstijo med 
najboljše tri ekipe v državi. V tem mesecu 
je tako čestital gasilcem pripravnikom iz 
Lokovice, ki so na 16. državnem kvizu gas-
ilske mladine aprila letos osvojili 1. mesto 
in postali državni prvaki. Na 20. državnem 
tekmovanju v gasilski orientaciji, ki je bilo 
letos septembra, so postali lokoviški gas-
ilci pripravniki tudi državni prvaki. Na istem 
tekmovanju so mladinke PGD Šoštanj-
mesto osvojile 2. mesto, mladinci Lokovice 
pa so bili 3.

Župan je čestital tekmovalcem in njihovim 
mentorjem, vsem pa je podaril prenosni 
polnilnik mobilnih naprav (»powerbank«).Foto: arhiv Občine Šoštanj

EVROPSKI TEDEN MOBILNOSTI
Od 16. do 22. septembra je letošnji Ev-
ropski teden mobilnosti (ETM) potekal 
pod geslom Združimo moči – delimo si 
prevoz. Občina Šoštanj se je lani prvič 
vključila v ta projekt in bila uvrščena 
med šest najbolj aktivnih občin v Slo-
veniji. Tudi letos smo v času ETM pri-
pravili številne dogodke, s katerimi 
smo želeli spodbuditi trajnostno mobil-
nost in tudi ozavestiti ljudi glede vsa-
kodnevne uporabe avtomobilov.

Ob sprejetju Celostne prometne strategije 
se je Občina Šoštanj zavezala, da bo spod-
bujala okolju prijazne načine mobilnosti in 
jih promovirala. Številne akcije smo tako 
izvedli predvsem med otroki. Župan Občine 
Šoštanj Darko Menih je tako Osnovni šoli 
Karla Destovnika-Kajuha Šoštanj podaril 
kolo. Namenjeno je petošolcem, ki se pri-
pravljajo na kolesarski izpit, da bodo lahko 
vadili na poligonu in preskusili tudi praktični 
del izpita.

Ob uradni predaji kolesa so pripravili otroci 
krajšo prireditev, na kateri so s simpatično 
pesmico o nespretnem kolesarju medvedu 
povedali, da želijo biti v prometu bolj varni, 
pri čemer jim bo nova pridobitev v veliko 
pomoč. Nina Rehar z Občine Šoštanj je 
ob predaji otrokom »zagrozila« naj na kolo 
dobro pazijo, sicer ga bo odpeljala domov, 
župan pa jim je zaželel predvsem srečno 
vožnjo. V imenu učencev in vodstva šole 
se je zahvalila Klementina Rednak Mežnar, 

Foto: arhiv Občine Šoštanj
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pomočnica ravnateljice.

To pa ni edina aktivnost, ki sta jo občina in 
šola skupaj izvedli ob Evropskem tednu mo-
bilnosti. Za 7., 8. in 9. razrede so pripravili 
promocijsko akcijo, kdo bo večkrat prispel 
v šolo okolju prijazno (z avtobusom, peš, 
s kolesom…). Najbolj trajnostno naravnan 
razred je Občina Šoštanj nagradila z izletom 
z vlakom v Železniški muzej Slovenskih 
železnic in Muzej iluzij v Ljubljani. Rezultati 
so toliko bolj realni, ker otroci niso bili vna-
prej seznanjeni, da dobi najboljši razred na-
grado. Veseli pa podatek, da so v prav vseh 
razredih zabeležili več kot 70 % prihodov 
v šolo z avtobusom, kolesom ali peš. Ver-
jamemo, da bi bili rezultati še boljši, če bi 
bilo septembra manj dežja.

V Evropskem tednu mobilnosti pa Občina 
Šoštanj ni sodelovala zgolj s šolo. Vsa-
ko leto svojo mobilnost z lastno energijo 
prikažejo otroci Vrtca Šoštanj, odprli smo 
prvo od šestih električnih polnilnic v občini, 
pripravili potopisno predavanje o Kolum-
biji, družinsko kolesarjenje od Šoštanja do 
velenjske plaže, kolesarjenje kolesarjev 
starodobnikov, delavnico okraševanja koles 
in dan brez avtomobila. Začeli smo ga s 
telovadbo Šole zdravja skupine Šoštanj na 
Trgu svobode, kjer so lahko nato obiskov-
alci preskusili vožnjo z električnim kolesom 
in skirojem, dan pa smo zaključili s koncer-
tom skupine BQL na Trgu svobode. Trg, ki 
je zaprt za promet, omogoča organizacijo 
številnih različnih prireditev, ki jih ljudje z 
veseljem obiščejo. V nagradni igri smo v 
sodelovanju s Slovenskimi železnicami po-
darili karte za Pikin vlak, v občinski stavbi pa 
smo pripravili ETM kotiček s promocijskim 
materialom.

Foto: arhiv Občine Šoštanj

Foto: arhiv Občine Šoštanj

Foto: arhiv Občine Šoštanj

ŠMIHELOV SEJEM
Občina pripravi vsako leto tri tradicio-
nalne sejme. V novembru bo Katarinin 
sejem, v decembru praznični božično-
novoletni sejem, v septembru pa je bil 
na Trgu svobode Šmihelov sejem.

Sodelovala so turistična in druga društva 
ter ostali razstavljalci, za odlično vzdušje 
pa so poskrbeli pevci DU Šoštanj in Pihalni 
orkester Zarja z gosti iz avstrijskega Stras-
sa, ki so pripravili promenadni koncert.
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Praznik Občine Šoštanj

NAGRADILI ZASLUŽNE
Osrednja slovesnost ob občinskem 
prazniku, ki ga Občina Šoštanj praznuje 
30. septembra, je potekala na predvečer 
praznika v Kulturnem domu Šoštanj. 
Obsegala je kulturni program, govor 

župana občine Šoštanj Darka Meniha 
in podelitev občinskih plaket in priznanj 
občine za leto 2017. Pihalni orkester Zarja 
je s priložnostnim programom pozdravljal 
prihajajoče goste. MePZ Svoboda pa je 
z odličnim izborom pesmi potrdil sloves 
zbora, ki deluje že od leta 1969. Zbor je 
hkrati glasnik občine Šoštanj kamor koli ga 
zanese pot. Njihov glas je bil že velikokrat 
nagrajen, z vztrajnostjo in inovativnostjo pa 
ga že 35 let usmerja Anka Jazbec. 
Župan se je v svojem govoru kritično obrnil 

v čas od lanskega do letošnjega septem-
bra, izpostavil nekatere projekte, predstavil 
vizijo za naprej in se zahvalil vsem, ki pri-
pomorejo k dobremu delovanju občine. Ob 
koncu je dejal: 

In naša vizija za naslednje leto? Urejeno 
asfaltirano parkirišče pred Muzejem usn-
jarstva, nova avtobusna postaja, prizidek h 
glasbeni šoli, s Slovenskimi železnicami je 
že podpisana pogodba o sanaciji dotrajane 
železniške infrastrukture in izgradnja pod-
hoda ter seveda še kakšne posodobitve 
po krajevnih skupnostih. Seveda pa tudi 
uspešen dogovor s HSE.

Čestitam vsem občinskim nagrajen-
cem, hkrati se zahvaljujem Občinski up-

ravi, podžupanu Vikiju Drevu, direktorju 
Občinske uprave Dragu Korenu, članom 
Občinskega sveta, Svetom krajevnih skup-
nosti in vsem, ki sodelujete pri našem delu 
za občane. Zahvaljujem se Zavodu za kul-
turo za organizacijo današnje prireditve, 
vsem nastopajočim in vsem, ki ste si danes 
vzeli čas, da skupaj proslavimo. Naj bo čas 
do naslednjega 30. septembra čas pamet-
nih odločitev in dejanj, ki bodo v korist in 
ponos vseh naših občank in občanov.

Skupaj s predsednikom komisije za 
priznanja sta podelila plakete in priznanja, 
župan pa je ob koncu nagradil še posa-
meznike in zlate maturante. 

Prejemniki plakete Občine Šoštanj za leto 
2016 so:
mag. Milojka Bačovnik Komprej, Mateja 
Kumer in Viktor Potočnik. 

Za Milojko Bačovnik Komprej je predla-
gatelj med drugim zapisal: Najbolj poznani 
so predvsem njeni intervjuji – teh se je v 
Listu, s katerim sodeluje praktično od sa-
mega začetka, nabralo že okoli 200. Z njimi 
prispeva k prepoznavnosti posameznikov 
naše občine, skupaj z drugimi prispevki pa 
je v vseh teh letih ustvarila zgodbo našega 
kraja s poudarkom na ljudeh. Milojko 
srečujemo tudi kot moderatorko dogodkov, 
dopisnico Našega časa in Radia Velenje 
in kot urednico literarnih edicij. Izdala je 
tri knjige, njene kratke zgodbe so bile na-
grajene in objavljene v številnih edicijah. 
Nagrade je prejela tudi za poezijo. Milojko 
krasi velik čut za sočloveka, s svojim delom 
in dejanji vidno pripomore k prepoznavnos-
ti in ugledu kraja in občine.

Mateja Kumer je oseba, ki jo privlačijo umet-
nost grajenega, estetika in področje ohran-
janja kulturne – arhitekturne dediščine. Po 
končanem strokovnem magisteriju je za 
eno leto odpotovala v Brazilijo in med dru-
gim prevzela projekt prenove restavracije. 

Po vrnitvi domov je dokazala, da ji Šoštanj 
pomeni zelo veliko. Še posebej se je s 
svojo miselnostjo, znanjem in srčnostjo 
do kraja in njegove dediščine izpostavila 
v septembru leta 2015, ko je občanom 
Šoštanja in širši javnosti na široko odprla 
vrata dvorca Gutenbuchel ob Dnevih ev-
ropske kulturne dediščine. Matejino delo 
so prepoznali tudi na Zavodu za varstvo 
kulturne dediščine Celje, kjer so jo no-
minirali za Steletovo priznanje. Poudariti 
pa je potrebno, da je njeno delo v zgodbi 

Foto: arhiv Občine Šoštanj

Foto: arhiv Občine Šoštanj
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dvorca v celoti prostovoljnega značaja 
in brez kakršnegakoli materialnega 
povračila.

Viktor Potočnik je s svojim delom veliko 
pripomogel k razvoju Krajevne skupnosti 
Ravne. Bil je dolgoletni član sveta krajevne 
skupnosti in tudi predsednik le-tega. Med 
njegovim mandatom se je veliko naredilo 
na področju obnove cest in kanalizacijske-
ga sistema v Ravnah. Med drugim je oprav-
ljal tudi funkcijo delegata oziroma svetnika 
v svetu Skupščine občine Šoštanj. Velike 
zasluge ima tudi za razvoj čebelarstva 
v kraju in širše. Bil je tudi predsednik ZB 
NOV Ravne in je na splošno aktiven na 
vseh področjih in rad priskoči na pomoč 
ljudem, ko to potrebujejo.

Prejemniki občinskega priznanja so Her-
man Pergovnik, Matej Skornšek in Janko 
Zelcer.

Herman Pergovnik je s svojim bogatim 
življenjskim delom pomembno vplival na 
kvaliteto življenja Občine Šoštanj. Že od 
otroštva dalje je član Prostovoljnega gas-
ilskega društva Topolšica, bil je sousta-
novitelj in aktivni član alpinističnega 
odseka v Šoštanju. Bil je tudi aktivni 
tabornik, soustanovitelj Smučarskega 
kluba Šoštanj in vaditelj mnogih mladih 
šolarjev na Golteh. Šport ima še vedno 
rad, sam se danes ukvarja predvsem s 
pohodništvom. Njegovo bogato življenjsko 
pot odlikuje tudi funkcija predsednika Kra-
jevne skupnosti Topolšica in dolgoletno 
delo v svetu krajevne skupnosti, katerega 
član je tudi danes. V njegovem mandatu 
se je zgradil Dom krajanov v Topolšici, ki 
je ponos kraja in središče kulturnega in 
javnega dogajanja. Herman Pergovnik 
je imel s svojim delom pozitiven učinek 
na področju športa, gasilstva in razvoja 
Občine Šoštanj.

Mateja Skornška odlikujejo osebne last-
nosti kot so zanesljivost, prilagodljivost, 
komunikativnost in iznajdljivost. Vedno je 
pripravljen pomagati prijateljem, sosedom 
in krajanom. Že zelo mlad se je vključil v 
delo Turističnega društva Skorno, v letu 
2011 pa je postal predsednik tega društva 
in to odgovorno funkcijo opravlja še danes. 
V času vodenja je društvo povzdignil še na 
višji nivo – sedaj je Turistično društvo Skor-
no eno najuspešnejših društev v Občini 
Šoštanj. Matej zna v društvu vključevati 
stare in mlade, tako da število članov v 
društvu narašča. Poleg tega poje v pevskih 
zborih in je že dva mandata aktiven tudi v 
Krajevni skupnosti Skorno Florjan, kjer si 
med drugim prizadeva za obnovo cestne in 
druge infrastrukture.

Foto: arhiv Občine Šoštanj

Foto: arhiv Občine Šoštanj

Janez Zelcer je takoj ob prihodu v Gaberke 
pričel z aktivnim delovanjem na različnih 
področjih v kraju. Na njegovo pobudo so 
v Gaberkah ustanovili športno društvo v 
katerem je bil tudi njegov prvi predsednik. 
Leta 1984 je bil tudi predsednik Krajevne 
skupnosti Gaberke, v njegovem mandatu 
so zgradili javno razsvetljavo, športno 
igrišče in prenekateri kilometer krajevnih 
cest. Član sveta krajevne skupnosti je še 
danes. Janko Zelcer je tudi aktiven gas-
ilec. Že od leta 1990 je član upravnega 
odbora Prostovoljnega gasilskega društva 
Gaberke, en mandat je bil tudi njegov 
predsednik. Bil je pobudnik in glavni or-
ganizator tradicionalnega Praznika žetve 
in kruha, ki so ga izvedli kar 15-krat. Od 
leta 2014 je predsednik Društva upoko-
jencev Šoštanj, ki trenutno šteje 1100 
članov. Janko ima zasluge za razvoj kraja, 
društev in pri vodenju Društva upokojen-
cev Šoštanj. Pri svojem delu je zavzet, 
dosleden, natančen, dober organizator in 
vedno pripravljen pomagati.

Županova priznanja za leto 2017 so šla 
v roke Samirja Hairlahovića, Bogomirja 
Goltnika, Ivana Kodruna in Tima Vrtačnika. 
Gospod Hairlahović je reševal življenje 
gospe, ki se je utapljala, gospod Goltnik 
je pripomogel k večji kvaliteti bivanja v 
Topolšici, aktiven prostovoljec je gospod 
Kodrun, ribič Tim Vrtačnik pa je na letošnjih 
tekmah med drugim dosegel kar trikratni 
naziv mladinskega državnega prvaka. 

Z veseljem je župan pozdravil tudi zlate 
maturante. V generaciji maturantov 
v šolskem letu 2016/2017 je kar pet 
zlatih maturantov: od tega zlati mat-
urant splošne mature in štirje zlati mat-

uranti poklicne mature ter dijakinja, ki 
je na področju srednjega poklicnega 
izobraževanja zaključni izpit opravila 
s pohvalo. Poleg pohvale jim je župan 
izročil tudi denarno nagrado. 

Ob koncu slovesnosti se je zavrtel še film 
Janija Napotnika Skodelica kave. Z osred-
njo slovesnostjo ob občinskem prazniku so 
v Šoštanju zaključili sklop praznovanj, ki so 
tekla cel mesec. 

Milojka B. Komprej
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Intervju Piše: Milojka B. Komprej

V SLOGI JE MOČ
Boris Lambizer – Poveljnik poveljstva

Boris Lambizer je gasilec. In seveda še 
vse kaj drugega. Priložnost je nanesla, 
da sem ga povabila na intervju ravno v 
mesecu oktobru, ki je mesec požarne 
varnosti. Tako sva nekaj več rekla o 
gasilcih, o prostovoljnem gasilskem 
društvu Lokovica, o gasilski zvezi in 
predvsem o njem. Kot človeku, v kat-
erega življenje je vse to vpeto. Pripad-
nost cele njegove družine gasilstvu je 
neizogibna posledica tega »da ti gasil-
stvo zleze pod kožo«. Za svoja dejanja 
je zasluženo prejel veliko priznanj, a 
kot vsakemu prostovoljcu tudi njemu 
največ pomeni občutek, da je pomagal.

Iz osebne izkušnje lahko povem, da ka-
dar je Paka odprla čeljusti in zajela vanje 
vse kar je bilo kdaj njenega, ko smo selili 
življenje na varno in suho, sem vsakič nes-
trpno čakala gasilsko vozilo z napisom 
PGD Lokovica. Vedno so bili prvi pri nas, 
pomirili, pomagali, zavarovali, če se je še 
kaj dalo in bili predvsem z nami. In med 
njimi je bil skoraj vedno (če ni bil na kakšni 
drugi dolžnosti) Boris Lambizer.

1. Pravite, da so bile v času vašega 
otroštva meje med mestom in vasjo 
občutnejše?
Seveda je bila razlika, podeželje je bilo 
manj razvito, cestne povezave slabše, 
večinoma so bile še makadamske ceste. 
Razen elektrike ostale infrastrukture 
nismo imeli. V Šoštanj smo hodili peš, 
med železnico in reko Pako, čez Velunjo 
pa smo imeli majhno ozko brv. Ko si ob 
slabem vremenu prišel v mesto, se je po 
blatnih čevljih videlo, da si iz vasi. 

2. Odraščali ste v Lokovici, v šestdesetih 
in sedemdesetih letih prejšnjega stolet-
ja. Kakšna je bila Lokovica? Koliko hiš, 
kakšno je bilo družabno življenje?
Leta 1928 je moj stari ata kupil zemljo in z 
majhno kočko v Lokovici, kjer so leta 1956 
dogradili novo in v tej hiši sem se jaz tudi 
rodil. Hiška ni več takšna kot je bila, smo 
jo pred leti popolnoma prenovili. Tu sem 
preživel svoja otroška in najstniška leta. 
Bilo je lepo. Lokovica je imela takrat okoli 
150 hiš in približno 600 prebivalcev. Lo-
kovica je bila zelo zaprta, odrezana in mir-
na vas, saj nismo imeli nobene gostilne, 
nobenega športnega igrišča, ne cerkve in 
ne gasilskega doma, ceste so bile slabe. 
Zelo redki so imeli avto ali motor. Imeli 
smo le dom krajanov, ki smo mu pravili 

zadružni dom, kateri je bil menda nare-
jen z udarniškim delom. Brez družabnega 
življenja pa seveda nismo bili. Mladi smo 
se družili po domovih, v domu krajanov, 
kjer smo preko mladinske organizacije 
organizirali tudi večje zabave. Pred do-
mom smo igrali košarko, koš je bil pripet 
kar na veliko vrbo, pink-ponk v dvorani 
doma in seveda nogomet na travnikih, ko 
smo pospravili seno in otavo. Z leti se je 
podoba Lokovice precej spremenila, cesta 
(magistrala) je Lokovico precej odprla. 
Sedaj imamo skoraj vse. Večina nas ima 
toplovodno ogrevanje, urejeno kanalizaci-
jo, vodovod, kabelsko tv. Imamo športna 
igrišča, nekaj gostinskih lokalov in seveda 
gasilski dom. Imamo skoraj vse, le cerkve 
nimamo, tako kot ostale KS.

3. Lepo ste tole opisali. In kakšen se 
vam je zdel Šoštanj v katerega ste za-
hajali v šolo?
Ko sem iz Lokovice prihajal peš v Šoštanj, 
se mi je le ta zdel zelo veličasten, lepo 
urejen in čist, polno različnih trgovin, kar 
dve osnovni šoli, na gosto poseljene hiše, 
bloki... V Šoštanju si imel veliko, veliko več 
kot na vasi. 

4. Ves čas ste hodili na OŠ KDK. Ste se 
vključevali v kakšne dejavnosti?
Ja, res je, vsa leta sem hodil na isto šolo. 
V začetku se je imenovala prva osnov-
na, nato pa se je preimenovala v KDK. 
Mi s podeželja smo se takrat bolj malo 
udeleževali popoldanskih dejavnosti, 
seveda zaradi oddaljenosti. S sosošolcem 
s katerim sva živela blizu sva se vpisala 
v folklorni krožek, katerega sva obiskovala 
zadnja 4 leta osnovne šole. Kar precej 
nastopov smo imeli, tudi izven občine. 
Sodeloval pa sem tudi na Napotnikovi kip-
arski koloniji v Zavodnjah.   

5. Je folklora aktualna še sedaj?
Žal ne. Po osnovni šoli sem imel veliko 
prošenj, da bi postal član folklorne skupine 
Koleda, a se nisem odločil. Nimam poslu-
ha in ne morem peti, pri folklori pa je precej 
petja in to je bil največji razlog, da nisem 
nadaljeval. Folklora mi je še vedno pri srcu 
in ji rad prisluhnem ter pogledam.   

6. Vaša izbira po osnovni šoli je bila?
Želja mojega očeta je bila, da bi šel med 
mizarje. Stari ata me je prepričeval, naj ne 
grem med rudarje, ker je to zelo težavno 
delo. Razmišljal sem o gradbeni in elek-
tro smeri. Gradbena je bila v Celju, zato 
sem se raje odločil za Velenje. Vpisal sem 

se na elektrotehnično šolo. Po končani 
tehnični šoli sem se vpisal še na Visoko 
tehnično šolo v Mariboru in tudi uspešno 
končal prvo stopnjo. Bil sem generacija, 
kjer je prva stopnja trajale še dve leti in pol. 

7. To je tudi generacija, ko vas je bilo 
bolj malo z diplomami. Radi pa ste ho-
dili v hribe? Pravite, da je bolezen neko-
liko omejila vaš korak?
Že v mladih letih sem zelo rad hodil, s 
starši sem hodil na Goro oljko, Smrek-
ovec in Uršljo goro. Že v prvem letniku 
tehnične šole smo s prijatelji začeli redno 
hoditi v hribe. Hribi so me navdušili. To 
smo nadaljevali še na faksu. Lahko rečem, 
da sem prehodil skoraj vse pomembne 
točke od Maribora do Triglava. Potem 
sem moral dati planinarjenje na stranski 
tir zaradi meningitisa, ki sem ga prebo-
lel. Sicer še vedno rad zahajam v hribe, 
a dosti manj. Z mojo boleznijo je bilo pa 
takole. Na faksu sem uspešno opravil še 
zadnji izpit, se pripeljal domov in obležal. 
Po treh dneh ležanja in hudem glavobolu 
in motnjah vida me je obiskal zdravnik na 
domu in podal diagnozo, da gre za menin-
gitis. Potrebno je bilo iti v bolnico, peljala 
me je moja punca, sedaj žena. Doma sem 
se še sam oblekel, v bolnici pa sem že bil 
preveč zakrčen in se nisem mogel sam 
preobleči. Po prvem neuspelem punktiran-
ju iz hrbtenice je sledilo še eno. Po tednu 
ležanja v bolnici in trimesečnem počivanju 
doma sem počasi začel prihajati nazaj k 

Foto: osebni arhiv
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sebi. Začel sem z rahlimi sprehodi. Prip-
raviti pa se je bilo treba tudi na diplomo.

8. Po diplomi pa v JLA. Ali že prej?
Istega dne, ko sem dopoldne na faksu vložil 
gradivo za diplomsko delo, me je po vrnitvi 
domov čakal poziv za v vojsko. Čez tri dni 
sem uspešno končal diplomo, nato pa se 
je začelo proslavljanje za odhod v vojsko. 
To so bili časi, ko si bil več vreden, če si 
bil vojak. Zaradi zdravstvenih razlogov bi 
lahko služenje vojaškega roka preložil za 
nekaj časa, ne bi se mu pa mogel izogniti. 
Tako sem šel 6. januarja 1982 v JNA, to je 
bilo obdobje nemirov na Kosovem.

9. Ste bili zgleden vojak? Kje ste služili?
Poslan sem bil na kurz za desetarja v 
Pirot – enota breztrzajnih topov. V preko-
mando sem bil poslan v Prištino, tako kot 
večina Slovencev. Ker sem vseskozi delal 
kot vodnik ne kot desetar sem dobil 15 
dni nagradnega dopusta in značko »Pri-
meran vojnik«. Zaradi šole in dodatnega 
dopusta sem Prištino zapustil 8. 12. 1982, 
na značko pa nisem čakal, ker bi jo dobil 
šele čez 3 dni. 

10. Na začetku sva govorila o Lokovici, 
vi ste ostali tam, žena se je k vam pre-
selila.
Jaz že vseskozi živim v Lokovici, žena pa 
je Šoštanjčanka, čeprav je redno prihajala 
v Lokovico k starim staršem in teti. Njeni 
starši so začeli leta 1982 graditi hišo v 
Lokovici. Po poroki leta ‘84 sva slaba tri 
leta živela na moji domačiji, nato pa sva 
si v hiši ženinih staršev uredila podstrešno 
stanovanje, kjer še danes živiva.

11. Vašega tasta se spominjam kot 
glasbenika. Ste imeli tudi vi kdaj željo 
igrati na kakšen instrument?
Ja, tasta Zdravka Zupančiča so poznali 
širom Slovenije predvsem zaradi glasbe. 
Bil je godbenik, dolgoletni dirigent godbe 
Zarja Šoštanj, pevovodja dveh zborov. Bil 
je glasbeno in kulturno zelo aktiven. Jaz 
nimam tega daru, nimam te sreče, čeprav 
sem imel željo. Že stric me je v tretjem 
razredu učil kitaro in tamburico, vendar ni-
mam talenta in sem to opustil.

12. Ker je mesec požarne varnosti bova 
gotovo kaj več lahko povedala na temo 
gasilcev. Pravzaprav nastopate tu v več 
funkcijah. Katera je vaša zadnja?
Ja, v gasilstvu sem imel že kar precej funk-
cij, moja trenutna funkcija je poveljnik Gas-
ilske zveze Šaleške doline.

13. Pa druge funkcije in nazivi, ki ste jih 
dosegli v teh letih delovanja?
Po gasilski izobrazbi sem napredoval do 

višjega gasilskega časnika 2. stopnje, to 
je največ kar lahko imaš, če ne deluješ 
na nivoju države. Funkcij pa je bilo že 
kar nekaj. Takoj po odsluženju JLA sem 
v društvu začel z referentom za mladino, 
nato sem bil podpredsednik, dva man-
data poveljnik, tri mandate pa predsednik 
društva. Na višjem nivoju sem bil vodja 
sektorja (Šoštanj in Šmartno ob Paki), 
z razdelitvijo občin sem postal občinski 
poveljnik in sem to funkcijo upravljal vse 
do leta 2013, ko sem postal poveljnik 
Gasilske zveze Šaleške doline. Lahko 
še povem, da sem bil od leta 1990 član 
obračunske komisije na vseh državnih 
gasilskih tekmovanjih.

14. Kaj prinaša funkcija poveljnika 
poveljstva?
Poveljnik ima v društvu velike pravice 
in velike dolžnosti. Skrbeti mora za za-
konito in strokovno delo operativne enote 
v društvu. Odgovoren je za strokovno 
usposobljenost in intervencijsko priprav-
ljenost enote, skrbeti mora za brezhibnost 
gasilske zaščitne in reševalne opreme, za 
redno izobraževanje, za vaje, zdravniške 
preglede operativcev in še in še bi lahka 
našteval. Skratka, poveljuje operativni 
enoti, nadzira delo vseh podrejenih vodji 
posameznih enot.
Poveljnik poveljstva oz. občinski poveljnik 
je v prvi vrsti koordinator med gasilskimi 
društvi v občini in ima še večje pravice 
in odgovornosti kot posamezni društveni 
poveljniki.

15. Vsekakor odlična »kariera«. Še 
vedno pa ste član domačega društva v 
Lokovici. Kako dolgo že?
Ja res je, član PGD Lokovica sem od 
samega začetka, od leta 1976, to je bila 
druga generacija, ki se je vpisala v gasil-
sko društvo. Če lahko rečem, da se je prva 
generacija vpisala leto 1974. Dopolnil sem 
že dobrih 40 let dela v društvu.

16. Torej je bilo društvo v Lokovici 
ustanovljeno razmeroma pozno? 
Mogoče bi izkoristila priložnost in kaj 
več povedala o zgodovini tega društva?
Prostovoljno gasilsko društvo Lokovica je 
dejansko precej mlado društvo, pa čeprav 
bomo drugo leto praznovali že 110 letnico 
delovanja. Naše korenine segajo v leto 
1908 v vas Družmirje, kjer je bilo ustanov-
ljeno prvo slovensko gasilsko društvo na 
našem območju. Zaradi izkopa premoga 
se je to območje začelo pogrezati in nas-
tajati je začelo jezero. Na pobudo 14-tih 
lokoviških članov je bil leta 1974 na občem 
zboru sprejet sklep o prestavitvi gasil-
skega doma v Lokovico. Ustanovljen je 
bil gradbeni odbor in tako se je začel leta 

1975 graditi naš gasilski dom, pretežno 
z udarniškim delom. Leta 1980 je bila v 
Lokovici svečana otvoritev novega gasil-
skega doma. Sčasoma smo pridobili prvo 
rabljeno avtocisterno, razvili svoj prapor in 
ob 80-letnici predali namenu še nov orodni 
avto. Ob 90-letnici smo predali namenu 
prizidek s sejno sobo. Z leti se je članstvo 
večalo, star vozni park smo zamenjali z 
novim in ob 100-letnici društva predali na-
menu še en prizidek, garažo za novo avto-
cisterno. Od skromnega začetka smo prišli 
v zelo močno gasilsko društvo, tako na 
strokovnem kot na tehničnem področju in 
tudi na tekmovalnem. Zelo veliko smo na-
redili na usposabljanju in zaščiti gasilske-
ga operativnega kadra. Društvo je štartalo 
skoraj brez izprašanega gasilca, danes 
pa se lahko pohvalimo z velikim številom 
višjih gasilskih častnikov in častnikov. V 
vseh teh letih smo imeli veliko uspešnih 
tekmovalnih desetin, od pionirskih, preko 
mladinskih in članskih vrst do veteranov. 
Trenutno pa se lahko pohvalim z zelo do-
bro pionirsko in mladinsko ekipo, ki dose-
ga vrhunske rezultate.

17. Izredno zanimivo. Nadaljuje tradici-
jo tudi vaš sin?
Lahko rečem, da smo gasilska družina. Že 
moj oče in mama sta bila gasilca. V moji 
družini smo vsi gasilci. Že pred poroko se 
je med gasilce vpisala moja žena Brigita, 
kaj kmalu postala referentka za članice, 
nato pa tri mandate tajnica društva. Oba 
moja otroka sta aktivna, hči je tajnica, sin 
pa od lanskega leta predsednik društva. 
Tudi oba »prišleka« v našo družino sta 
gasilca. Starejši vnuk pa bo lahko začel že 
drugo leto tekmovati za pionirje.   

Foto: osebni arhiv



12 13

18. Kolikor poznam vašo družino oseb-
no lahko potrdim dejstvo, da so gasil-
stvu vsi izredno predani. Velikokrat 
se sama sprašujem, glede na to, da je 
gasilstvo danes tudi poklicno, kaj žene 
fante in dekleta, da v svojem prostem 
času tvegajo življenja za druge. Imate 
kakšno pojasnilo?
Recepta ni. To je solidarnost, humanost, 
pomoč sočloveku, tovariški odnosi in do-
bra družba. Nekateri dobijo te gene že ob 
rojstvu, drugi jih s časoma pridobijo. Ko 
ti ta pomoč zleze pod kožo, ostaneš za 
vedno gasilec. 

19. Izobraževanje se mi zdi sicer 
dodana vrednost, ki jo gasilci prido-
bijo v okviru društva in na nek način 
brezplačno, a me zanima vaše mnenje: 
je teh tečajev preveč ali premalo, ozi-
roma kako obnavljate znanje? Verjetno 
se pridobljena znanja, če se ne obnav-
ljajo tudi pozabijo. 
Gasilci imamo dve vrsti izobraževanj. 
Temeljno usposabljanje je za pridobitev 
čina, drugo pa je dodatno usposabljanje, 
usposabljanje za pridobitev specialnosti. 
Vsa ta znanja pa moramo seveda nadg-
rajevati, to pa dosežemo tako, da se 
udeležimo obnovitvenih tečajev, pred-
vsem pa na rednih vajah in posvetih. 
Usposabljanje mora potekati redno, 
saj nikoli ne vemo kakšne nevarnosti 
nam prežijo in tudi ena intervencija ni 
enaka drugi. Zelo velik poudarek damo 
na izobraževanje in usposabljanje. 
Pri večdnevnem izobraževanju pa že 
nastajajo problemi zaradi odsotnosti 

z dela. Vsa izobraževanja žal tudi niso 
brezplačna. 

20. Lani ob tem času je bila velika vaja 
v Penku. Morali bi jo voditi vi, a ste 
zaradi bolezni predali zaupanje Borisu 
Goličniku, ki jo je tudi odlično koordini-
ral. Kako je uspela po vaši oceni, rekli 
ste, da ena nesreča ni enaka drugi?
Ja, v lanskem letu smo na nivoju gasilske 
zveze organizirali veliko reševalno vajo 
»Penk 2016«. S pripravami smo pričeli 
že v mesecu aprilu. Ustanovili smo prip-
ravljalni odbor za pripravo te vaje. Zelo 
zamudno je pridobivanje vseh potrebnih 
dovoljenj in usklajevanje med posamezni-
mi segmenti vaje. Vaja je bila zelo dobro 
načrtovana in zelo dobro izvedena. Ja, 
moral bi biti kot poveljnik zveze vodja in-
tervencije, Goličnik pa bi vodil enega od 
sektorjev te vaje. Zaradi pljučnice, ki sem 
jo preboleval je bilo potrebno postaviti 
novega vodjo, tako pač je pri nas gasilcih, 
treba je zelo hitro ukrepati, saj smo tega 
navajeni že iz intervencij.

21. Kako se je spreminjala oprema gas-
ilca od vašega začetnega delovanja pri 
gasilcih do danes?
To so bili res skromni začetki. Iz Družmirja 
smo dobili džip Land Rover, prikolico z 
motorno brizgalno, nekaj cevi in ročnikov, 
aluminijaste čelade in zelo malo delovnih 
oblek. Če ob intervenciji nisi bil zadosti 
hiter, si ostal brez delovne obleke in si 
moral uporabiti svojo. Sedaj pa ima vsak 
operativec svojo obleko, imamo tri vozila 
in precej reševalne opreme. Tudi sedaj 

moramo slediti novim in novim potrebam 
po sodobni zaščitni in reševalni opremi. 

22. Delali ste na Vegradu. Vas je služba 
čakala takoj po diplomi?
Bil sem štipendist Lesne Šoštanj in ta je 
prišla pod Vegrad. Leta 1983 sem začel 
na Vegradu kot pripravnik. Ker sem krožil 
med različnimi oddelki, sem na koncu 
pristal v AOP službi. Tam sem delal kot 
programer do leta 1990, ko se nas je 
večina odločila za drugo skupno pot, 
ustanovili smo podjetje v katerem sem še 
danes. 

23. Zdaj ste, kot pravite v drugi firmi. 
Je dovolj razumevanja za vaše prosto-
voljstvo? In ali vas je kdaj mikalo biti 
zaposlen v gasilstvu?
V vsakem podjetju, kjer je zaposlen gas-
ilec prostovoljec, nastajajo nerazumevan-
ja za njegovo odsotnost z dela. Jaz kakih 
hudih problemov nimam, moram pač 
sam vedeti kdaj lahko grem in kdaj ne, 
vse je odvisno od trenutnega dela. Za 
izobraževanje in usposabljanje, ki se ve 
vnaprej, pač planiram dopust. 

24. Niste človek, ki bi se hvalil, a vsee-
no je treba povedati, da ste kot gasilec 
reševali življenja neposredno. Kako in 
kdaj, seveda ni treba poimensko?
Ja, kar precej intervencij sem že dal skozi, 
kjer smo reševali življenja naših občanov 
in tudi živali. Tega je bilo v teh letih kar 
precej. Ena izmed prvih večjih poplav, ko 
je 1.novembra leta 1990 zalilo celoten 
Pohrastnik, mi je ostala še vedno v spo-
minu. Bila je moja prva velika intervencija 
glede poplav. Iz zalite hiše smo na suho 
prenesli mlado mamico in dojenčka, ki sta 
prejšnjo noč šele prišla iz porodnišnice. 
Na suho sva s kolegom prenesla tudi 
gospo, čeprav je bilo vode skoraj do vrat. 
Jaz sem si jo naložil na ramena, kolega, ki 
je večji od mene pa jo je držal. Bilo je zelo 
naporno, a uspela sva. V tako globoki 
vodi smo reševali tudi prašiče. In še in še 
je bilo tega. Od požarov mi je najbolj ostal 
v spominu požar graščine v Šoštanju, kjer 
smo imeli hude probleme z dostopom in 
hudim mrazom.

25. Priznanja?
Ja, tudi teh se je v teh letih že precej 
nabralo. Za zgoraj omenjeno dejanje 
sva bila s kolegom nagrajena s priznan-
jem za hrabrost. Prejel sem že vsa tri 
državna odlikovanja, leta 2013 sem prejel 
odlikovanje za posebne zasluge – pred-
lagatelj je bila Gasilska zveza Šaleške 
doline. Prejel sem že bronasti in srebrni 
znak civilne zaščite. Leta 2015 pa sem 
prejel priznanje občine Šoštanj. Foto: osebni arhiv



13vinotok 2017

26. In še za konec kako vi konkretno 
navdušite mlade za gasilce?
Mlade je potrebno najprej pritegniti med 
gasilske vrste, jim nuditi dobra preda-
vanja, dobrega mentorja za najrazličnejša 
tekmovanja, jih peljati na kakšno tabor-
jenje, da se nalezejo gasilskega duha, da 
postane gasilstvo del njihovega življenja. 
Iz takšne mladine potem postanejo dobri 
operativci. 

27. Imate mogoče vpogled v slovenski 
prostor, koliko je prostovoljnih društev 
in koliko poklicnih?
Gasilska zveza Slovenije je krovna orga-
nizacija, ki združuje preko 152.000 članov 
in 750 poklicnih gasilcev. GZS je razdelje-
na na 17 regij, okoli 120 gasilskih zvez in 
okoli 1350 prostovoljnih gasilskih društev 
in prostovoljnih industrijskih društev. Od 
vsega članstva je cca 50.000 operativnih 
gasilcev, usposobljenih in pripravljenih za 
morebitne intervencije. 

28. Kakšen je po vaši oceni status pro-
stovoljnega gasilca?
Prostovoljnega gasilca operativca so ljud-
je zelo dobro sprejeli, to se vidi z nekaj 
laskavimi naslovi. Na nivoju zakonodaje 
menim, da status operativnega gasilca 
še zdaleč ni urejen. O tem se govori že 
več let, že dolgo se pripravlja zakonodaja. 
Operativec bi moral imeti določene ugod-
nosti, ugodnosti pa bi moralo imeti tudi 
podjetje v katerem je operativec zapo-
slen. Sedaj pred volitvami se bo ponovno 
veliko govorilo o tem.

29. Poklicni gasilci so bili pred kratkim 
pred parlamentom. Upravičeno?
Po mojem mnenju da. Imajo zelo nizke 
plače, delo pa je zelo naporno in stresno. 
Morajo biti psihofizično in strokovno zelo 
dobro usposobljeni, saj si dve interven-
ciji nista enaki. Tako kot tudi prostovoljci 
dostikrat zaradi svojega dela ne moremo 
upoštevati zakona o Varstvo pri delu.

30. Imate vi osebno kakšen predlog?
Zame je javni sektor prevelik, ne morejo 
biti gasilci, vojaki in policisti v istem sek-
torju kot učitelji in zdravniki, uslužbenci 
po občinah in ministrstvih. Težko je vse to 
usklajevati.

31. Iz republiškega nivoja v Lokovico. 
Še nekaj besed o vašem društvu. Ver-
jetno predsednik in poveljnik ne bosta 
imela nič proti, če poveste kako ste le-
tos delali?
Društvo je imelo v letošnjem letu iz-
redne volitve. Poveljnika Marka Juriča 
smo potrdili še za en mandat, nov pa je 
predsednik Armin Lambizer. Malo smo 

pomladili vodstvo in Upravni odbor. Op-
erativa se redno usposablja in izobražuje. 
Imamo zelo uspešno mladino, saj pose-
gajo posamezne enote po državnih prva-
kih, tako v gasilski orientaciji kot v gasil-
skem kvizu. Društvo pa se je že pričelo 
pripravljati na 110-letnico, ki bo drugo 
leto. 

32. Kakšna je dejavnost lokoviškega 
društva v oktobru in kakšna na nivoju 
občine. Se združujete v kakšni skupni 
vaji in v kakšni funkciji ste vi?
Društvo, posebno pa operativna enota 
smo aktivni skozi celo leto, v oktobru mes-
ecu požarne varnosti pa to še stopnjuje-
mo. Društvo samostojno organizira vaje, 
z PGD Šoštanj ima skupno vajo v TEŠu, 
na nivoju občine pa se organizira skupna 
občinska vaja. Pri večini vaj sem kot opa-
zovalec oz. ocenjevalec vaje, v društvu 
pa večkrat kot operativec.

33. Sodelovanje z občino Šoštanj?
Z občino Šoštanj sodelujem že vrsto let. 
Začel sem s funkcijo občinskega poveljni-
ka, saj občinsko poveljstvo poda predlog 
za razdelitev sredstev iz proračuna. Sode-
loval sem tudi kot predsednik KS in sedaj 
že drugi mandat kot občinski svetnik.       
Rad imam nove izzive, zato se je moje 
ime že večkrat pojavilo na občinskem 
seznamu za kandidata za svetnika. 
Nikoli nisem bil član kakršne koli politične 
stranke, bil pa sem na njihovih volil-
nih seznamih. To mi je uspelo, ko sem 
podprl listo Borisa Goličnika. Pred tem 
so me krajani zelo dobro podprli na kra-
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jevnih volitvah in kar dva mandata sem 
bil predsednik KS Lokovica. Bil sem v 
obdobju, ko so se vračala sredstva za 
izgradnjo telekomunikacijskega omrežja. 
V tem času smo preko občine pridobili 
nazaj v občinsko last naš dom krajanov, 
KS pa v upravljanje. Takrat smo dom 
krajanov na novo prekrili, uredili stavbno 
pohištvo in fasado.

34. Čestitke tudi k temu, dejstvo je, da 
vas »vsi« poznamo, pa vendar vas ne. 
Mogoče veste kako je nastal oktober, 
mesec požarne varnosti?
Mesec oktober je vsako leto najbolj ak-
tiven mesec v letu, kateremu gasilci 
rečemo mesec požarne varnosti, saj v 
njem opravimo veliko število vaj, prikazov 
za krajane, otroke in veliko operativnih ak-
tivnosti. Mesec oktober ima vsako leto os-
rednjo tematiko, letos je »Ko se nesreča 
zgodi, naj bodo proste poti«. 

35. Kakšno osebno sporočilo občanom 
in sokrajanom?
Živimo v novi državi, v novi občini. Bodite 
strpni, složni in pripravljeni pomagati 
sočloveku, ki je pomoči potreben. Živimo 
umirjeno, le tako bomo dočakali zdravo in 
lepo starost.

36. Imate kakšen moto v življenju, ki 
vam pomaga skozi težave.
Vse težave se da rešiti, treba se je umiriti, 
razmisliti, se pogovoriti in le tako bo kljub 
težavam šlo naprej, saj v slogi je moč.

Hvala in še vnaprej: Na pomoč!
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DROBTINICA

Dogodki in ljudje

V soboto, 14. oktobra, je bila ob svetov-
nem dnevu hrane, ki je sicer 16. oktobra, 
pred Pilon centrom v Šoštanju izvedena 
humanitarna akcija Drobtinica. Drobti-
nica, ki simbolizira kruh, oziroma hrano, 
je organizirana na nivoju države in je 
bila v preteklosti že nekajkrat izvedena. 

Pred tremi leti pa je prišlo do prekinitve, saj 
je bilo, po besedah Draga Potočnika, vodje 
RK KO Šoštanj rečeno, da se ne izplača. 
Kako se izplača je bilo dokazano že lani, ko 
so KO RK Šoštanj in KO Šmartno ob Paki 
obnovile akcijo, še bolj pa letos. »Ne gre 
samo za finančni izkupiček, gre za moralni 
in vzgojni učinek te akcije, kjer praktično 
šolarji zbirajo denar za šolarje. V Šoštanju 
je poleg odbornikov rdečega križa sode-
lovalo tudi šest učencev Osnovne šole Kar-

la Destovnika Kajuha v spremstvu učiteljice 
ge. Marice Rožič, kar  bistveno prispeva k 
osveščanju otrok. Tudi ravnateljica šole ga. 
Majda Puc podpira akcijo, saj gre navsezad-
nje izkupiček v šolski sklad in je namenjen 
učencem. V Šoštanju so letos zbrali skupaj 
692,29 evrov, od tega je bilo prostovoljnih 

prispevkov v višini 454,79 evrov, 237,50 pa 
je bilo zasluženega s prodajo kruha, ki so 
ga darovale pekarne Presta, Vodončnik, 
Orex Šoštanj, Mercator ter Slaščičarna 
Lili Šoštanj in medu, ki ga je darovala 
Čebelarska družina Ravne Šoštanj. Kruha 
je zmanjkalo v dobri uri, mimoidoči pa so, 
kot je iz številk razvidno, veliko prispevali k 
uspeli akciji. Pogrešali so sicer podporo in 
prisotnost predstavnikov lokalne skupnosti, 
a tudi brez njih je bila Drobtinica uspešna.

Foto: Milojka B. Komprej

Tudi iz območne organizacije je prišlo 
poročilo o uspeli akciji v Šoštanju in 
Šmartnem ob Paki, tako, da je tudi sklad 
šole iz Šmartnega ob Paki nekoliko 
bogatejši. Tudi tam so sodelovali tamkajšnji 
čebelarji, odborniki in otroci. 

Drago Potočnik, ki je krmilo šoštanjskega 
odbora prevzel pred dvema letoma, post-
avlja odbor na novo, saj je bil nekaj časa 
v mirovanju. Zahvaljuje se vsem, ki jih 
podpirajo in vabi, da se tudi v bodoče za-
vedajo, da brez humanitarnosti družba ne 
preživi. Lani so prvič izvedli srečanje sta-
rostnikov, pri katerem jim je bila v veliko 
pomoč Občina Šoštanj, pogrešajo pa pod-
poro krajevne skupnosti. Tudi letos so po-
leg akcije Drobtinica izvedli že nekaj akcij, 
usposabljanj javnosti pri rabi defibratorja, 
izvedli so tudi brezplačna merjenja krvnega 
tlaka in sladkorja v krvi, pred novim letom 
pa bodo ponovili srečanje starejših. Želijo 
in upajo, da bo tokrat prišla podpora iz več 
naslovov. 

Potrebno je veliko osebne angažiranosti, 
ugotavlja Potočnik in še, da ima pridne 
odbornike, med drugim Ciril Kajba, Milica 
Golob, Marko in Nevenka Zidarn, Gosto 
Trivunović in Janja Movh. Tudi nanje se la-
hko Šoštanjčani obrnejo v stiski, zagotovo 
bo njihov problem prišel na naslov, kjer ga 
bodo vsaj poskušali rešiti. Ob tem je potreb-
no poudariti tudi vrnitev zaupanja v orga-
nizacijo Rdečega križa, kakor tudi reševanje 
statusa krvodajalcev, kjer na državnem 
nivoju nimajo evidenc o krvodajalcih. 

Milojka B. Komprej

SREČANJA DRUŠTVA INVALIDOV TEŠ
Društvo invalidov TEŠ deluje že od leta 
2003 in v tem trenutku združuje okoli 
90 članov. Nekaj delovnih invalidov je iz 
vrst zaposlenih v termoelektrarni, nekaj 
jih je priključenih iz okolja. 

V soboto, 21. oktobra, so bili organiza-
torji športnega srečanja, ki je potekalo v 
Topolšici. Na državnem nivoju je potekalo 
tekmovanje v pikadu, ki se ga je udeležilo 
sedem moških ekip in šest ženskih ekip. 
Med moškimi so tekmovale ekipe invali-
dov iz Bohinja, Kidričevega, Brežic, Brezno 
Podvelka, Vuzenica, Konovo in TE Šoštanj. 
Domača ekipa je med moškimi zasedla peto 
mesto, prvo mesto je osvojila ekipa Konove-
ga, drugo Vuzenice in tretje Kidričevega. Foto: arhiv društva
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IZLET V NEZNANO JE BIL SUPER
Društvo prijateljev mladine Ravne je za 
najmlajše krajane tudi letos organiziralo 
Izlet v neznano. Otroci in starši so vedeli 
le datum, uro odhoda in zbirno mesto, 
vse ostalo je bilo velika skrivnost. Otroci 
so že pred izletom radovedno ugibali, le 
kam jih bo pot vodila tokrat. V nedeljo jih 
je čakala celodnevna zanimiva in nepoz-
abna dogodivščina, ki so se je – četudi 
niso vedeli, kam odhajajo – zelo veselili. 

Pred REKS-om so pomahali staršem v slovo 
in se odpeljali. Ko je avtobus zavil na avto-
cesto proti Ljubljani, so se pojavile številne 
ideje, kam odhajajo – od obiska živalskega 
vrta do izleta na morje. Čas so si otroci in 
animatorke krajšali s prepevanjem, tako 
da je pot hitro minila. Destinacija je ostala 
vse do prihoda v Ljubljano presenečenje. 
Ob velikem stenskem napisu Minicity so 
se začele porajati številne ideje, kaj vse se 
skriva v tej stavbi. Verjetno si otroci niso 
predstavljali, da bodo po štirih urah, ki so 
minile prehitro, spoznali čisto pravo mesto 
in vse pomembne stavbe v mestu, spoznali 
toliko različnih poklicev in pridobili veliko 
uporabnega znanja, pri tem pa neizmerno 
uživali. Minicity jih je navdušil. Najprej so se 
naučili pesmico, ki so jo na ves glas prepe-
vali in zraven zaplesali. V tematskem parku 
v podobi majhnega mesta, ki ga gradijo 

Foto: Nastja Stropnik Naveršnik

Med ženskimi ekipami je bil vrstni red prve 
in tretje ekipe enak kot pri moških, drugo 
mesto pa je šlo v Bohinj.

A bolj kot rezultati je bilo pomembno 
druženje. Trud organizatorja je bil bogato 
poplačan s pohvalami in dobrimi odzivi. 

Predsednik invalidov TEŠ gospod Bojan 
Zager je zadovoljen povedal, da so pros-
tori v domu krajanov Topolšica, kjer se člani 
društva dobivajo, tudi sicer dobro zasedeni. 
Dobivajo se enkrat tedensko, igrajo pikado, 
šah in se na sploh družijo. Izvajajo tudi ust-
varjalne delavnice, obiske članov na domu, 

ulice, ceste, hiše in zelen park, so otroci 
postali peki, bančni uslužbenci, gasilci, poli-
cisti, pleskarji, avtokleparji, cvetličarji, zidar-
ji, zobozdravniki… Spekli so si mafine in si 
naredili slastne napolitanke, prvič so dvigni-
li denar na bankomatu in se sprehodili čez 
trezor, uživali so ob preoblačenju v pleskar-
ska oblačila in še bolj ob pleskanju stene, 
spoznavali so cestno-prometne predpise 
in uspešno opravili izpit za avto. Otroci so 
skozi igro, najrazličnejše poligone, ples in 

pesem začutili utrip mesta in se pri tem 
zelo zabavali. Lačni, a nasmejani, so se 
med potjo domov ustavili še v McDonald’su 
v Velenju na kosilu. Društvo prijateljev mla-
dine Ravne je ponovno pripravilo zanimiv 
dogodek, na katerem so otroci zelo uživali. 
To je bil še en izmed uspešnih dogodkov, ki 
so jih pripravili za letošnjo jesen, do konca 
leta pa bodo pripravili še nekaj zanimivih 
dejavnosti. 

Nastja Stropnik Naveršnik

druga športna srečanja, družijo pa se tudi na 
plavanju v bazenu Topolšica in na telovadbi. 
Zager ocenjuje, da je delovanje društva v 
skladu s pričakovanji ob ustanovitvi in na-
menom vzdrževanja socialnega okolja. 

Milojka B. Komprej 

SKUPNI LOV NA PRISTAVI
V nedeljo, 15. oktobra, je lovska družina 
Velunja izvedla prvi letošnji skupni lov 
na Pristavi. Lovci so se zbrali na priredit-
venem prostoru TD Pristava, kjer so jim 
člani društva postregli s čajem in kavo. 

Po okrepčilu sta jim predsednik družine in 
lovovodja predstavila območje lova, var-
nostne ukrepe, divjad, ki jo lahko uplenijo 
ter lovce razporedila po revirju. Ker so goz-
dovi okoli razvalin gradu Forhtenek zaradi 
žledoloma leta 2014 še vedno težje pre-
hodni, se tam tudi velika divjad zato manj 
zadržuje. Tako so na skupnem lovu ostali 
brez plena. Člani TD Pristava so lovcem po 
končanem lovu postregli z malico.

A. Grudnik LD Velunja na Pristavi, foto: A.Grudnik
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KULTURNICA GABERKE V JESENI
Kulturnica Gaberke je v začetku jeseni 
izvedla kar pester program. Gobar-
ski piknik z razstavo gob, ki je bil na 
programu v nedeljo, 24. septembra, je 
postregel z lepo bero gob, saj je bila le-
tos ena boljših gobarskih sezon. Tako ni 
bilo težko nabrati veliko različnih gob za 
razstavo, pa tudi juha je bila z različnimi 
užitnimi gobami precej bogata.

Za letošnjo strokovno ekskurzijo smo si 
člani Kulturnice izbrali Gornjo Radgono z 
okolico. Najprej smo se oglasili v Apačah v 
vinski kleti Steyer, kjer smo si ogledali vin-
sko klet. Lastnik vinske kleti, Danilo Steyer, 
nam je predstavil zgodovino njihove družine 
ter kraja. Na pokušino smo dobili njihova 
bela vina, po katerih so poznani daleč 
naokoli. Na degustaciji se nam je pridružil 
tudi župan občine Apače, Franc Pižmoht. 
Predstavil nam je zgodovino mlade občine 
ter njeno delovanje in prioritete. Navdušeni 
smo bili nad njihovim pogledom kako priv-
abiti turiste v kraj. Nato smo se odpel-
jali na Negovski grad, kjer nam je vodnica 
predstavila zgodovino nekdaj vojaško zelo 
oblegane trdnjave. Grad je v fazi restavri-
ranja, že obnovljeni del pa gosti različne 
razstave, koncerte, poroke in različne kul-
turne, poslovne in turistične dogodke. Ob 
grajskem obzidju je bogat zeliščni park, 
kjer uspeva okoli 220 vrst zdravilnih rastlin. 
Na dvorišču grajskega poslopja stoji figura 
rdečelase Apolonije, potomke ženske, 
ki so jo še v 18. stoletju v Gornji Radgoni 
obtožili čarovništva. In to zgolj zato, ker je 
zdravila ljudi in živali z zelišči in znala iz 
enake količine mleka kot ostale kmetice 

pridelati več masla. Njena emblema sta 
palica in sivo-črn maček, atribut pa eman-
cipacija, prijaznost in kodrasti ognjeni lasje. 
V obnovljenem poslopju smo si lahko med 
drugim ogledali razstave fotografij različnih 
slovenskih fotoklubov, grajsko klet in ne-
govsko čelado. V bližini gradu se nahaja 
pokopališče, kjer ima svoj poslednji dom 
Ivan Kramberger, zato smo se šli poklonit 
temu dobrosrčnemu Slovencu.
V začetku oktobra smo člani društva 

pospravili okolico kozolca Kulturnice in ob 
njem uredili jesensko vzdušje. Tokratna 
maskota je čolnar v čolnu, saj se Družmirsko 
jezero že počasi približuje Gaberkam in s 
tem tudi kozolcu. Jesensko vzdušje smo 
popestrili z ličkanjem ali kožuhanjem koru-
ze, ki je bilo včasih eno najpomembnejših je-
senskih opravil, ob katerem so se ljudje tudi 
zabavali s petjem ljudskih pesmi. In tako je 
bilo tudi tokrat.

A. Grudnik

Negovski grad. Foto: A  Grudnik

Foto: D.V.

IZLET NA CERKLJANSKO IN V IDRIJO
Kulturno društvo Ivan Napotnik Za-
vodnje je v soboto, 16. septembra, or-
ganiziralo ogled partizanske bolnice 
Franja in muzeja čipk v Idriji. 

Najprej smo si ogledali bolnico Franja, ki 
stoji v skriti in težko prehodni soteski Pasice 
v Dolenjih Novakih pri Cerknem. Delovala 
je od začetka zime 1943 do maja 1945, po-
imenovali so jo po zdravnici dr. Franji Bojc 
Bidovec. Partizanska bolnica Franja je kul-
turni spomenik državnega pomena in nosi 
znak evropske dediščine. Naslednja postaja 
na našem izletu je bil Mestni muzej Idrija in 
stalna razstava o idrijski čipki in njenih kle-
kljaricah. Na poti domov smo se na kratko 
ustavili še v kraju Lukovica pri Domžalah, 
kjer je ohranjenih več furmanskih hiš iz 
časov prevozništva in rokovnjačev.  

T.T.
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DOGODIVŠČINE V TEDNU OTROKA
Vsako leto, prvi teden v oktobru, v 
našem vrtcu obeležimo tudi Teden otro-
ka. Letošnja tema »Povabimo sonce v 
šolo, vrtec« nas je nagovarjala, da smo 
strokovne delavke otrokom pripravile 
dejavnosti, ki so spodbujale veselje in 
radost ter krepile prijateljstvo, kjer so se 
otroci družili ob skupnih prireditvah in 
ustvarjali.

Povabili smo naše sosede, to je otroke iz 
sosednjih igralnic, na skupne gibalne urice. 
Otroci so imeli možnost prehajanja od ene 
dejavnosti do druge. Plazili so se skozi 
tunele, hodili po čutni poti, skakali na tram-
polinu, se vozili z vozili brez pedal in tricikli 
ter se preizkusili v hoji po stopnicah.

Vzgojiteljica Vesna nam je predstavila in-
strument citre. Poseben zvok citer je otroke 
motiviral k zbranemu poslušanju in sode-
lovanju pri petju znanih otroških pesmi. 
Otroci radi poslušajo petje vzgojiteljic, 

glasba pa jih vedno motivira k petju, ra-
janju in plesu. V igralnicah smo si uredili 
kotičke v katerih so otroci kuhali, skrbeli za 
dojenčke, jih preoblačili, hranili in zdravili.

Ker smo že na pragu jeseni, so nastajali je-
senski kotički s  koruzo, divjim kostanjem, 
storži in drugimi pridelki. S tem naravnim 

materialom se naši najmlajši otroci igrajo, 
ga prelagajo v posode, plastenke, mešajo, 
kuhajo in presipajo. Nastali so tudi že prvi 
izdelki iz naravnega materiala. Posebno 
doživetje za otroke in strokovne delavke v 
tem tednu pa je bila izmenjava vzgojiteljic 
iz Cetinja in Banja Luke. 

Damjana Sečki

Foto: arhiv vrtca 

NARAVOSLOVNI DAN - SADOVNJAK TURN

JESENSKO DRUŽENJE V ENOTI URŠKA

Učenci sedmih razredov smo se v 
četrtek, 21. septembra, že navsezgo-
daj odpravili na pot proti Škalskemu 
jezeru. Namenili smo se namreč na 
dvorec Turn, kjer so nas pričakovali 
sadjarji. Ko smo po dobri uri in pol 
hoje prispeli do dvorca, smo najprej 
pomalicali in se nato razdelili v dve 
skupini. Najprej smo šli do sadovnja-
kov, kjer so nam povedali katere vrste 
jabolk vzgajajo - idared, jonagold, zlati 
delišes ...

Ko smo se odpravili k stiskalnicam soka, 
smo v proizvodnem obratu izvedeli 
kako se različni stroji imenujejo in čemu 
služijo.

Pri čebelarju smo spremljali potek 
točenja medu iz satovja. Tam smo videli 
veliko čebel in trota, ki smo ga lahko tudi 
prijeli v roke. Nazadnje smo odšli v no-
tranje prostore, kjer smo lahko poskusili 
vse jabolčne izdelke, ki jih tam pridelujejo   
jabolčni sok, jabolčne krhlje (tudi s cime-
tom), jabolčni čips in sveža jabolka.

Da je res jesen že čisto prava smo 
doživeli v četrtek popoldan, ko smo 
se starši, otroci in strokovne delavke 
zbrali pred vrtcem. 

Vreme nam je bilo naklonjeno, tako da 

Foto: arhiv OŠ KDK Šoštanj

Polni znanja in sladkih ust smo se veseli 
in s polnimi trebuščki jabolčnih dobrot 
odpravili nazaj v šolo.

Na pridobljeno znanje nas spominja tudi 

shema šolskega sadja in zelenjave ter 
šolska malica, saj jabolka, krhlje, jabolčni 
sok iz sadovnjakov dvorca Turn dobiva-
mo tudi v šolo.

Amra Huremović

se je srečanja udeležilo veliko otrok 
in njihovih staršev iz vseh štirih sku-
pin iz enote. Strokovne delavke smo s 
pomočjo staršev pripravile aktivnosti, ki 
so popestrile naše druženje. Za prijetno 
razpoloženje je skrbelo “strašilo”, ki je z 

nami telovadilo, se igralo in usmerjalo k 
zanimivim dejavnostim. 

Otroci in starši so se lahko preizkusili v 
izdelovanju strašil iz odpadnega materia-
la, v izrezovanju buč in izdelavi pravega 
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Cerkev

Sv. maše na 31. nedeljo med letom – zah-
valno – 5. novembra 2017:
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30 uri.
Šoštanjska mestna cerkev ob 11.15 in 18. uri.
Bele Vode ob 8.30 uri.
Zavodnje ob 10. uri. | Gaberke ob 10. uri.
Sv. Anton ob 11.15 uri.

Sv. maše na 32. nedeljo med letom, 
12. novembra 2017:
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30 uri.
Šoštanjska mestna cerkev ob 11.15 in 18. uri.
Bele Vode ob 8.30 uri. | Zavodnje ob 10. uri.
Topolšica ob 10. uri (zahvalna).

Ravne ob 11.15 uri (zahvalna).
Sv. maše na 33. nedeljo med letom, 
19. novembra 2017:
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7., ob 8.30 in ob 
15. uri (Vera in Luč).
Šoštanjska mestna cerkev ob 11.15 in 18. uri.
Bele Vode ob 8.30 uri. | Zavodnje ob 10. uri.
Gaberke ob 10. uri.
Sv. Florijan ob 11.15 uri (zahvalna).

Sv. maše na 34. nedeljo med letom – Jezus 
Kristus Kralj Vesoljstva – 26. novembra 2017:
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30 
uri – skupni krst.

BOGOSLUŽNA OZNANILA
Šoštanjska mestna cerkev ob 11.15 in 18. uri.
Bele Vode ob 8.30 uri.
Zavodnje ob 10. uri. | Topolšica ob 10. uri.

Sv. maše na 1. adventno nedeljo, 3. decem-
bra 2017 – pri vseh svetih mašah bo blago-
slov adventnih vencev:
Šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30 uri.
Šoštanjska mestna cerkev ob 11.15 in 18. uri.
Bele Vode ob 8.30 uri. | Zavodnje ob 10. uri.
Gaberke ob 10. uri.

Sv. maše v domu Zimzelen: 7.11. in 21.11. ob 
19. uri.

SLOVO OD MARIJE VRTAČNIK
V petek, 13. oktobra, so se ljudje na 
pokopališču v Radmirju (Ljubno) po-
slovili od Gorenjke in 68-letne znane in-
telektualke iz Zgornje Savinjske doline, 
Marije Vrtačnik, nazadnje predsednice 
Univerze za tretje življenjsko obdobje 
(U3ŽO), nekdanje direktorice Elkroja 
Nazarje (z delovno enoto v Šoštanju). 

Uspešna ekonomistka je pustila velik pečat v 
gospodarstvu Zgornje Savinjske in Šaleške 
doline z različnimi vodilnimi funkcijami, brez 
politiziranja in gospodarstvu nekoristnega 
strankarstva. Po upokojitvi je bila izvoljena 
za predsednico Andragoškega društva 
U3ŽO katerega je zelo uspešno vodila 
celo desetletje. Vrtačnikova pa bo ostala v 
spominu in srcih mnogih iz naše doline tudi 
zaradi izdaje knjižnega dela, zbornika 30 let 
U3ŽO, ki ga je izdala kot urednica na čelu 
skupine sodelavk in prijateljic ob letošnjem 
jubileju. S svojo odločno držo, smislom za 
red in komuniciranje s sodelavci je v svojem 
okolju dosegala rezultate, ki so bili spodbu-
da za sodelujoče in skupnost. Še najslabše 

se je izšlo ravno v Elkroju, ki je ugasnil še 
pred osrednjo recesijo, z njim pa tudi de-
lovna enota v Šoštanju. V zadnjem obdobju 
se je odločno uprla razgradnji in uničenju 
bolnišnice Topolšica z ustanovitvijo CI za 
ohranitev v več ozirih uspešne zdravstvene 
ustanove, ki so jo nekateri zdravstveni in 
politični centri že večkrat poizkušali margin-
alizirati. Odvzem znanih referenčnih odd-
elkov, drobljenje ter selitev specialističnih 
oddelkov ter kadrovske slabitve bi lahko 
pomenile njen konec. 

Marija Vrtačnik pa je svoj zemeljski konec 
doživela mnogo prerano tako zaradi 
uživanja družinske sreče kot tudi njenih, še 
zdaleč ne izčrpanih sposobnosti in korist-
nega početja, ki je imelo v okolju njenega 
delovanja pozitivne in navdihujoče učinke. 
Ob sprehodu v bližini svojega doma v Rad-
mirju je kar obstala in odložila vse njene 
morebitne načrte, njeno nedokončano delo 
pa je v tej lepi jeseni za vselej  končano.

Jože Miklavc  Foto: Jože Miklavc

strašila. Mlajši otroci so lahko luščili ko-
ruzo in se igrali s koruznimi zrni. Peko 
kostanja smo prepustili skupini atijev, 
ki so svojo nalogo več kot odlično tudi 
opravili. Toda še preden smo se poslad-
kali s pečenim kostanjem, toplim čajem 
in jabolčnim sokom, so nam starši zai-
grali prizore iz zgodbe Debela repa. Ob 
tem ni manjkalo smeha in šaljivih pri-
pomb. Vsem sodelujočim se zahvalju-
jemo za sodelovanje pri ustvarjanju pri-
jetnega razpoloženja na srečanju.

Lea Kuzman Foto: arhiv vrtca
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Glasba Piše: Tjaša Rehar

ZLATA

TIME TUBE

O Zlati Martinc iz Topolšice, ki jo je širša 
Slovenija najbolj spoznala v oddaji 
Slovenija ima talent v letu 2016, smo v 
preteklosti že veliko slišali in tudi kaj za-
pisali. Tudi s projektom TIME TUBE, ki 
je v tem času nastajal, smo bili pri Listu 
več ali manj seznanjeni. Napovedana 
premiera v oktobru je zaradi bolezni od-
padla, kar se je izkazalo, da je pravza-
prav v redu. Tako bo imela skupina še 
več možnosti za vaje, Zlata pa za prip-
rave in propagandno. Tudi zato sem jo 
povabila na pogovor in jo hkrati prosila, 
da mi določene stvari o sebi zapiše. Z 
minimalnimi popravki jih objavljam in 
hkrati napovedujem in vabim na njen 
muzikal, ki je, to smo prepričani, nasta-
jal tako iskreno, kot je o njem zapisala 
Zlata. 

V mojem življenju nisem nikoli vrgla puške 
v koruzo, tako sta me naučila starša, ki 
sta žal že pokojna. Vedno kadar se nekaj 
zaplete čutim, da prihaja pomoč od nekje, 
kjer sedaj sta in pazita name.

Celo življenje sem hrepenela po glasbi, po 
petju, zato sem že kot mali otrok najraje 
gledala muzikale. Moj idol je bil Jerry Lew-
is, ker je bil tako smešen in me je vedno 
spravil v dobro voljo.

V šoli mi ni šlo, klub temu, da sem bila prid-
na in sem se učila. Ampak šele sedaj sem 
ugotovila, da sem imela neke vrste bo-
lezen, saj sem imela veliko več misli v glavi 
in sem bila hiperaktivna. V današnjih časih 
takšni otroci že dobijo zdravniško pomoč in 
zdravila. Staršem sem se smilila, ker sem 
se cele dneve učila, zato me tudi niso hoteli 
več mučiti s šolo in smo se skupaj odločili, 
da grem v šolo za prodajalce.

To je bila moja življenjska napaka, saj 
sem preživljala hude čase že kot vajenka. 
Zjutraj, ko sem se približevala trgovini, sem 
se že cela tresla od strahu in šefičin obraz 
se mi je zdel kot iz najbolj groznega filma. 
Takrat že pri 15 letih sem morala trpeti in 
prenašati mobing. To me je v nadaljnjih 
službah zelo oviralo na poti do uspeha, saj 
sem bila tako boječa in ranljiva, da so to 
začeli izkoriščati. 

Pri 18 letih sem bila pevka pri ansam-
blu Rudarji, kasneje pri ansamblu Jožeta 
Šumaha, potem pa čez nekaj let pri kvin-
tetu Breznik.

Zelo sem bila srečna in glasba, še posebej 

Avsenikova, me je najbolj pritegnila. Kmalu 
sem se poročila in dobila sinka Jerneja. 
Možu ni bilo najbolj po volji, da bi še pela 
pri ansamblu, zato sem s težkim srcem 
prenehala peti. Ko sem ob nedeljah dopol-
dne kuhala in poslušala po radiu glasbo, so 
me vedno prevzela čustva, ki jih ne morem 
opisati. Bilo je kot, da mi je bilo odvzeto pol 
srca, še več.

Jokala sem in zaradi žalosti dobila čisto 
vase zaprt glas, pri zdravniku so ugoto-
vili, da sem zaradi stresa dobila polipe na 
glasilkah in imela sem tudi panične napade 
dihanja in vrtoglavico.

Ker z možem nisva več sanjala istih sanj 
in se je razblinila tudi najina ljubezen, sva 
odšla vsak svojo pot, brez kakršnihkoli za-
mer in očitanj.

Takrat sem se posvetila samo glasbi, solo 
petju, pri različnih profesorjih. Moj glas je 
bil tako zelo zaprt zaradi stresa, da včasih 
nisem mogla zapeti pravilnih tonov. Enkrat, 
ko sem vadila pesem od Helene Blagne, mi 
je mama rekla, da zelo podobno odpojem 

in mi svetovala, naj ljudi s tem presenetim. 
Pomagala mi je tudi pri govoru, saj mi je 
bilo govoriti težje kot peti.

Dve leti nazaj so me poklicali iz POP TV, 
da bi šla na TALENTE. Takoj sem rekla, da 
sem prestara in da še hodim na solo petje, 
kjer počasi pridobivam glas nazaj in da se 
raje vidimo, ko bo glas takšen, da bom še 
sebe presenetila. Vendar so me prosili, naj 
razmislim. Prijateljice so me spodbujale in 
me opogumljale naj se vendarle odločim 
in grem. Nisem hotela, da bi ljudje mis-
lili, da si ne upam, zato sem se odločila 
in se prijavila. Pri prvi pesmi nisem imela 
ravno takšnega glasu, kot bi si želela, pa 
tudi na desno uho sem bila čisto gluha, 
zato sem morala pred drugim nastopom v 
bolnišnico. Pri drugem nastopu sem dobila 
slušalke na uho, zato je bilo veliko boljše 
kot prvič.

Pred dvema letoma, ko sem bila bolna in v 
postelji sem dobila idejo za scenarij TIME 
TUBE (časovni stroj). Povezala sem se z 
okoljem in združila skupino v gledališko 
sekcijo Turističnega društva Topolšica.

Zgodba govori o Zlati, sodobni, prik-
upni, a rahlo zmedeni ženski srednjih 
let, ki še vedno hrepeni po ljubezni, si 
želi postati dobra pevka in živi sama na 
Kardeljevi ploščadi. Ljubezenske scene 
se odvijajo na Velenjski plaži ob jezeru 
in doma. Je razvezana in težko finančno 
preživlja otroke skozi mesec, zato pros-
ti čas preživlja s petjem in igranjem po 
okoliških prireditvah. 

Tako kot Zlata, se tudi njen sin Nejc boji 
za svojo sestro Lano, ki je kar naprej 
na Facebooku, zato je ta zgodba tudi 
zelo poučna, saj govori o tem, kako se 
družina odtujuje v medsebojnih odnosih, 
samo zaradi teh raznih čudnih profilov 
na računalniku. V tej zgodbi bi predvsem 
rada povedala, da se morajo ljudje več 
družiti, starši in otroci bolj povezati brez 
interaktivnih omrežij, se pravi kontakt na 
štiri oči. Zato bi rada, da bi si predstavo 
ogledali tudi učenci in učitelji. Nejc in Lana 
govorita ravno o tem, kako je bilo včasih 
življenje zabavno, polno lepih doživetij v 
naravi. Ljudje so se bolj družili, se pogo-
varjali, peli. Dramaturški zaplet nastane, 
ko pride na obisk Lanin sošolec in sosed 
Štajn, ki na pametnem telefonu izumi 

aplikacijo TIME TUBE (časovni stroj) s 
katerim lahko potujemo skozi glasbo v 
skoraj vsa zgodovinska obdobja od antika 
do sodobnega časa. Zgodbo bodo dopol-
njevale številne glasbene točke, ki bodo 
smiselno prekinjale potek zgodbe. 

V tem projektu sodelujejo:
Glasbeniki: Špela Obšteter, profesori-
ca glasbe, Barbara Špital, Ana Polak, 
Anja Rebršak, Kvartet Sončnice: Urška 
Bider, Eva Vačovnik, Klara Papež, Pe-
tra Lamperčnik, SHOW MIXBAND, Levin 
Oparenović, Nuša Kovačič, Mojca Sed-
minek Vuherer, Aleksander Svetko, Jani 
Kortnik, profesor glasbe, priznan imitator, 
Etijana Lesjak, Adrijana Kamnik in Zlata 
Martinc. Sodelovala bo tudi plesna šola 
SPIN, pod vodstvom Mojce Robič.
Igralci: Aljoša Brglez, Jerca Pavrič, Krist-
jan, Natalija Strmčnik in Andrej Kumer ter 
Zlata Martinc.
Režiser: Adnan Buljubašič.

Na vse je Zlata zelo ponosna in vsem že 
vnaprej hvaležna. Kaj bodo zapeli, koga in-
terpretirali in katere vloge igrali pa bomo vi-
deli, 3. decembra 2017, ob 18.00, v kinod-
vorani v Topolšici. 
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OTVORITEV LOGARSKE POTI OKOLI SV. KRIŽA IN POHOD

Šport in rekreacija

Ob prazniku Občine Šoštanj je v so-
boto, 7. 10. 2017, Društvo Vulkan Bele 
Vode povabilo na pohod in otvoritev 
Logarske poti okoli Sv. Križa. Zelo lepo 
število, čez 50 pohodnikov, se je ob 9. 
uri zbralo na Honecu. Sobotno jutro je 
bilo hladno, a lepo. Sonca na Honecu ob 
tej uri še ni bilo, a vedeli smo, da nas bo 
ob vrnitvi prav prijetno grelo. 

Preden smo začeli s pohodom je predsed-
nica društva Vulkan, Marjeta Mazej, poz-
dravila vse zbrane in povedala nekaj besed 

Foto: arhiv društva

Foto: arhiv društva

o tem, kako je Logarska pot nastajala ter se 
zahvalila številnim članom, ki so pomagali 
pri samem projektu. Zelo veliko delovnih ak-
cij je bilo potrebnih že lani in tudi letos, da 
smo pot očistili in jo naredili varno za spre-
hode. Označili smo jo tudi z našimi markaci-
jami, belo – rumenimi vulkančki in kjer je bilo 
potrebno tudi z belimi puščicami. Na naše 
vabilo se je odzval tudi župan občine Šoštanj, 
gospod Darko Menih, ki je pohvalil delovanje 
Društva Vulkan. Njegovega obiska in poh-
vale smo ˝vulkanovci˝ vedno veseli. Ravno 
tako nam je delček svojega časa namenil 

predsednik Planinske zveze Slovenije, Bo-
jan Rotovnik, ki se je na poti na Smrekovec 
ustavil pri nas. Povedal je, da je o naši krožni 
poti slišal same dobre besede in jo že neka-
jkrat prehodil. Kot izkušeni planinec in dolgo-
letni predsednik PZS nam je povedal, da je 
otvoritev pohodne gozdne poti lep začetek. A 
narava deluje po svoje in moramo se zaveda-
ti, da bo potrebno veliko dela in oskrbovanja, 
da bo pot vedno varna in urejena. V Društvu 
Vulkan smo prepričani, da bomo kos tudi tej 
nalogi. Preostalo nam je le še zadnje dejanje 
uradnega dela, simbolični prerez traku. S 
tem je bila naša Logarska pot uradno odprta. 
Druščina je bila razposajena in raznolika. 
Med nami je bilo tudi veliko otrok, kar nas še 
posebej veseli. Lahko smo se prepričali, da je 
pot lepo označena, varna in prijetna za kratke 
sprehode z družino ali kar tako. 

Po dveh urah zares lahkotne hoje smo se 
ponovno sestali na Honecu, kjer je Društvo 
Vulkan pripravilo prigrizek. Med prijetnim 
klepetom smo popili še kak kozarček ali dva 
in poskusili različne vrste svežega kruha 
ter mešanih keksov. Sproščeno druženje 
se je nadaljevalo še dobro urico, nato pa 
smo počasi odšli vsak po svojih opravkih. 
Preživeli smo prijeten dan v dobri družbi, 
hkrati pa naredili nekaj koristnega za svoje 
zdravje. 

Barbara Peternel 
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4. VAŠKA OLIMPIJADA PONOVNO POVEZALA RAVENČANE
Športno društvo Ravne je na prvi jesens-
ki konec tedna pripravilo že četrto Vaško 
olimpijado. Gre za dogodek, ki na igrišče 
v spodnjih Ravnah privabi vse krajane – 
mlade in stare, športne navdušence in 
tiste malo manj športno dejavne. To je 
dan prežet s kulinaričnimi dobrotami lo-
kalnih mojstrov, športnimi aktivnostmi, 
dobro voljo, zabavo in sproščenostjo.

Tudi letos tekli okoli Raven
Na letošnjem teku okoli Raven je teklo 33 
tekmovalcev, nekoliko manj kot prejšnja 
leta, kar organizatorji pripisujejo slabi vre-
menski napovedi in muhastemu vremenu, 
ki pa je na koncu le zdržalo. Tekače so 
med potjo bodrili kolesarji, na progi pa jih je 
čakalo več postaj z okrepčilom. Vsi tekači 
so prejeli majice, najboljši v vseh kategorijah 
pa tudi medalje in praktične nagrade. Prvi je 
ciljno črto pretekel Matej Letojne s časom 
33,49 sekund, najhitrejša je bila Klara Rot-
nik s časom 42,02 sekund. V kategoriji otroci 
do 16 let je zlato osvojil Gal Kričej (37,38 
sekund), med veterani pa si je pokal za 1. 
mesto pritekel Franci Oblak (35,33 sekund).

Kdo je skuhal najboljšo ravensko 
»župo«?
Ko so najhitrejši pritekli v ciljno ravnino, je iz 
kotlov že dišalo. Kuharski mojstri so v tem 
času že začeli pripravljati vse potrebno za 
kuhanje slastne »ravenske župe«. Letos 
je na prijateljskem tekmovanju v kuhanju 
»župe« sodelovalo 11 ekip, vsaka ekipa 
s svojim skrivnim receptom, svojimi ses-
tavinami in postopki priprave, ki jih kuharski 
mojstri niso želeli izdati. Vse enolončnice so 
bile odlične, kotli hitro prazni, obiskovalci pa 
zadovoljno siti. S peko kruha so se tudi le-
tos izkazale ravenske mamice in babice ter 
pripravile slastne hlebe, pečene v domačih 
krušnih pečeh, nekaj pa so jih kot vedno do-
slej prispevali zvesti lokalni peki. Komisija je 
najboljšim kuharjem, ki so se tudi letos zelo 
izkazali, podelila priznanja.

Zaključek 14. lige v nogometu 
Popoldan je potekal zaključek lige v malem 
nogometu. Prvaki lige za leto 2017 so post-
ali člani ekipe Zeleni vragi z vsemi osmimi 

osvojenimi zmagami in 51 goli. Srebra so se 
veselili fantje ekipe Nula bar s 6 zmagami 
in 33 goli. Na tretje mesto pa so se uvrstili 
Holcerji s 4 dobljenimi zmagami in 23 goli. 
Najboljši strelec lige s 15 goli je postal 
Tomaž Sovič (ekipa Zeleni vragi). Najboljši 
vratar 14. lige v nogometu v Ravnah pa je 
Dani Praprotnik (ekipa Politična ulica). 

Zmage so se veselile »ledične« in 
»oženjeni«
Za smeh in dobro voljo so tudi tokrat poskrbe-
la dekleta, ki so se pomerila v tekmi ledične 
proti oženjenim. Zmage so se zopet veselile 
ledične Ravenčanke. Za piko na i pa so letos 
premierno poskrbeli tudi fantje, ki so se (malo 
za šalo, malo za res) prvič pomerili med se-
boj kot ledični proti oženjenim. Kot protiutež 
dekletom so se tukaj bolj izkazali oženjeni.

Športno društvo Ravne organizira Vaško 
olimpijado v počastitev šoštanjskega 
občinskega praznika, letošnja pa je bila 
jubilejna tudi za njih, saj so v pomladnih 
mesecih nanizali 30 let svojega obstoja 
in uspešnega delovanja, za kar jim iskre-
no čestitamo.

Rezultati lige v nogometu 2017
1. mesto – ZELENI VRAGI
2. mesto – NULA BAR
3. mesto – HOLCERJI 
4. mesto – POLITIČNA ULICA
5. mesto – GOSPOSKA ULICA

Zmagovalci 4. teka okoli Raven
MOŠKI DO 50 LET
1. mesto: Matej Letojne (33:49)
2. mesto: Timotej Kričej (37:03)
3. mesto: Goran Hrustl (38:07)
ŽENSKE DO 50 LET
1. mesto: Klara Rotnik (42:02)

2. mesto:  Anita Urbanc (48:24)
3. mesto: Anja Hrastnik (56,03)
OTROCI DO 16 LET
1. mesto: Gal Kričej (37:38)
2. mesto: Blaž Pusovnik (43:59)
3. mesto: Jan Potočnik (45:48)
VETERANI NAD 50 LET
1. mesto: Franci Oblak (35:33)
2. mesto: Janez Nahtigal (41:05)
3. mesto: Stanko Javornik (41:21)
VETERANKE NAD 50 LET
1. mesto: Mihaela Nahtigal (52:33)

Nastja Stropnik Naveršnik

Foto: Rok Jošt

Foto: Rok Jošt

ŠAH
V okviru krajevnega in občinskega 
praznika občine Šoštanj je bil dne 
1.10.2017 šahovski turnir. Zmago-
valec je bil Šahinovič Rifet iz Črne na 
Koroškem, ekipni zmagovalec je postal 
Šahovski klub Šoštanj, najboljši domači 
šahist pa Ivan Kovač.
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10. VETERANSKO TEKMOVANJE V LOVU RIB S PLOVCEM RAVENČANE

SREBRNE BALINARKE DUŠ NA DŠI 2017

Območno združenje veteranov vojne 
za Slovenijo Šoštanj in Društvo vojnih 
veteranov Pekre-Ig 1991 sta pod pokro-
viteljstvom občine Šoštanj organizirala 
jubilejno 10. tekmovanje v lovu rib s plo-
vcem - Šoštanj 2017. 

Tekmovanje je bilo posvečeno praznovanju 
26. obletnice osamosvojitve Republike Slo-
venije, občinskemu prazniku občine Šoštanj 
ter v spomin na preminulega pripadnika 1. 
generacije vojakov na služenju vojaškega 
roka v samostojni Sloveniji, Marjana Vid-
majerja. Ribiško tekmovanje se je odvijalo 
tretjo soboto v septembru, v deževnem in 

Ponosni smo na naše balinarke iz 
Topolšice, ki so na državnem tek-
movanju članov ZDUS dne, 25. 09. 2017, 
v Škofji Loki, po odličnem nastopu 
zasedle drugo mesto. Tekmovanja so 
se udeležile: Gabriela Sevčnikar - Elica, 
Elizabeta Menih, Marija Goltnik in Fan-
ika Hudournik in zastopale ŠPZDU kot 
prvouvrščene na regijskem tekmovanju. 

V ponedeljek so imele pester in naporen 
dan, saj je tekmovanje potekalo od 8. ure 
zjutraj do 19. ure zvečer. Pod vodstvom 
Janka Zelcerja, predsednika DUŠ, smo jih, 
3. 10. 2017, z veseljem svečano sprejeli v 
pisarni društva in jim čestitali za izreden us-
peh ter jim zaželeli veliko dobrih rezultatov 
v prihodnje, predvsem pa dobrega zdravja.
Pred štirimi leti so bile dve (Gabriela 
Sevčnikar in Fanika Hudournik) izmed slav-

dokaj hladnem vremenu. Kljub slabemu 
vremenu in številnim podobnim tekmovan-
jem širom po Sloveniji se je v Šoštanju 
zbralo lepo število ekip in posameznikov, ki 
so se hoteli preizkusiti v znanju in sreči ob 
lovu rib na plovec.

Lanski prehodni pokal so branili ribiči iz 
Policijsko veteranskega društva Sever, od-
bor Laško.

Po štirih urah napetega tekmovanja so 
letos ekipno zmagali domači tekmovalci 
iz Šoštanja in tako bo prehodni pokal do 
naslednjega leta domoval v domači vitrini 

Foto: arhiv društva

OZVVS Šoštanj. Ekipno je drugo mesto 
osvojilo OZVVS Radlje, tretje mesto pa pri-
jatelji iz društva Pekre-Ig 1991.

Med posamezniki je bil najbolj uspešen ribič 
domačin Silverij Koželjnik, drugi je bil Bojan 
Apatič tretji pa Klemen Miklavžina.

Prvo mesto tretjega tekmovanja za pokal 
Društva vojnih veteranov Ig-Pekre 1991 je 
osvojil Ferdo Gostečnik, drugo Žan Vidma-
jer, tretje pa Janko Cahon. Podeljene so bile 
tudi nagrade za najtežjo in najmanjšo ribo. 
Najmanjšo ribo je osvojil Marjan Zupančič iz 
OZVVS Radlje, najtežjo pa Silverij Koželjnik 
iz OZVVS Šoštanj.

Ob koncu tekmovanja je vse prisotne poz-
dravil župan občine Šoštanj Darko Menih. 
Vsem tekmovalcem je čestital za uspešen 
lov rib ter vztrajnost, ki so jo kljub slabemu 
vremenu pokazali vsi udeleženci tekmovan-
ja. Še posebej je pohvalil skupno orga-
nizacijo tekme dveh veteranskih združenj. 

Predsednik OZVVS Šoštanj g. Leon Stropnik 
se je zahvalil vsem tekmovalcem, organiza-
torjem, RD Paka Šoštanj ter županu občine 
Šoštanj za podporo pri izvedbi veteranske-
ga tekmovanja, ki je vključeno tudi v širše 
praznovanje ob prazniku občine Šoštanj.

Ob kuharskih veščinah nedavnih zmagoval-
cev tekmovanja v pripravi vojaškega golaža 
se je prijetno druženje med veterani poteg-
nilo še pozno v sobotno popoldne.

Zdenko Slatnar

Foto: arhiv društva

ljenk že državne prvakinje v balinanju. Letos 
se jim je za las izmaknila zlata medalja, ki je 

pripadla domačinkam.  
Zdenka Uršnik
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Humor Pripravila: Amadeja Komprej Berce

VODORAVNO
2. Zemljiška knjiga
3. Lastnost monotonega, enoličnega
9. Stolpnica

10. Prostor za seno, kmečko poslopje
11. Otoška država v severnem Atlantskem oceanu
12. Kemijski element, simbol Li
13. V geografiji največji vzporednik, paralela na Zemljini 

površini
18. Posoda z vodo za gojenje ribic in vodnih rastlin
19. Nižinska pokrajina na skrajnem SV delu Slovenije
20. Slovenski pesnik, dramatik, prevajalec in urednik revije 

Ljubljanski zvon (Oton)
21. Naprava za zvočni signal
22. Reka v osrednji Sloveniji
23. Odločitev sodišča

NAVPIČNO
1. Dajanje, priznavanje manjši pravic nekomu v primeru z 

drugim, zapostavljanje
2. Tisoč metrov
4. Kači podobna riba

5. Glavno mesto Slovaške
6. Rimska številka osem
7. Voda, ki se nabira pod površjem zemlje na nepropust-

nih plasteh
8. Mesec vinotok
14. Naselje v Občini Šoštanj, znana po zdravilišču
15. Vodna rastlina s plavajočimi listi
16. Tropski sadež hruškaste oblike
17. Pooblastilo za izkoriščanje tujega patenta, modela

ŠALE
Učiteljica je pri uri slovenščine na tablo napisala stavek: “Reven moški je umrl 
zaradi lakote.”
“Peter, kje je subjekt?” je vprašala. “Verjetno na pokopališču.”

*****

V šoli se učijo zahtevnejše izraze. Učiteljica vpraša: Kaj je to ‘katastrofa’?
Janezek pravi: “Katastrofa bi bila, če bi zajec prišel na vrt in obgrizel solato.”
“Ne, Janezek, to bi bila ‘škoda’. Katastrofa bi bila na primer, če bi strmoglavilo 

vladno letalo s predsednikom in vsemi člani vlade in bi vsi umrli. Si razumel 
razliko?”
Janezek: “Ja.”
Čez nekaj dni pride šolski inšpektor kontrolirat znanje.
Vpraša: “Kdo mi lahko razloži, kaj je ‘katastrofa’?”
Janezek ponosen: “Katastrofa bi bila, če bi strmoglavilo vladno letalo z vsemi 
člani vlade in bi vsi umrli.”
“Odlično razumeš pojme.”
Janezek pa še doda: “Ampak ne bi pa bila to škoda. Škoda bi bila, če bi zajec 
na vrtu obgrizel zelje.”

*****

V restavracijo pride dedek. Vsede se za mizo in naroči večerjo. Nato se spom-
ni, da je doma pozabil protezo in malo pojamra, pa ga pri sosednji mizi sliši 
moški, ki pristopi.
Moški: “Kaj je deda? A ste protezo pozabili?”
Dedek: “Ja.”
Moški: “Ni problema, bomo uredili.”
Moški vzame izpod svoje mize kovček, ga odpre, v njem pa polno protez. De-
dek poizkusi prvo, ne paše... poizkusi drugo, tudi ne paše... poizkusi peto, ta 
pa je v redu.
Dedek: “Joj gospod, najlepša hvala, sedaj bom pa lahko pojedel večerjo.”
Moški: “Ni problema.”
Dedek: “Pa toliko protez ste imeli v kovčku, sigurno ste zobozdravnik.”
Moški: “A to pa ne. Jaz delam v pogrebni službi.”

*****

“Zakaj vedno zamižiš, ko piješ vino?”
“Doktor mi je tako svetoval.”
“Ali si nor? Doktor? Tega ti pa ne verjamem!”
“Ja, doktor mi je rekel, da vina niti pogledati ne smem.”
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prireditev na območju občine Šoštanj

razstava november Ti pa imaš krompir! -razstava Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

noč čarovnic četrtek, 2.11. ob 17:00 Ples čarovnic, buč in duhov Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

delavnica petek, 3.11., 10.11., 17.11., 
24.11. ob 9:00 Govorim slovensko - učenje slovenščine Središče za samostojno učenje Šoštanj Središče za samostojno učenje Šoštanj

tekmovanje sobota, 4.11. ob 10:00 Evropsko tekmovanje žerjavistov Šoštanj 2017 Na travniku pri Ribiški koči Laky žerjavi

rekreacija ponedeljek, 6.11., 13.11., 
20.11.,  27.11. ob 8:30 Sprehod za zdravo telo s tablico v roki Zbirno mesto pred Občino Šoštanj Središče za samostojno učenje Šoštanj

sejem ponedeljek, 6.11. od 10:00 
do 18:00 Knjižni Sejem  Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

delavnica ponedeljek, 6.11., 13.11., 
20.11.,  27.11. ob 11:00

V Evropi sem doma: slovenščina za 
priseljenske družine Središče za samostojno učenje Šoštanj Središče za samostojno učenje Šoštanj

bridge ponedeljek, 6.11. od 18:00 
do 22:00 Redni tedenski bridge turnir Ribiški dom ob šoštanjskem jezeru Šaleški bridge klub

delavnica torek, 7.11., 14.11., 21.11., 
28.11., 31.10.ob 10:00 S pomočjo branja do znanja slovenščine Središče za samostojno učenje Šoštanj Središče za samostojno učenje Šoštanj

predavanje torek, 7.11. ob 18:30 Kdaj in zakaj uporabljati magnezijevo olje Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

delavnica sreda, 8.11., 15.11., 22.11., 
29.11. ob 14:00 Izboljšajmo uporabo pametnih telefonov Središče za samostojno učenje Šoštanj Središče za samostojno učenje Šoštanj

pravljice četrtek, 9.11. ob 17:00 Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom tapkom Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

bridge ponedeljek, 13.11. od 18:00 
do 22:00 Redni tedenski bridge turnir Ribiški dom ob šoštanjskem jezeru Šaleški bridge klub

potopis torek, 14.11. ob 18:30 Južnoafriška republika – dežela velikih 
nasprotij Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

abonma sreda, 15.11. ob 19:00
Stand up, Gašperja Berganta, Boštjana 
Gorenca - Pižame, Uroša Kuzmana, in Roka 
Škrlepa

Kulturni dom Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

pravljice četrtek, 16.11. ob 17:00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

muzej četrtek, 16.11. ob 18:00

Predstavitev zbornika: Predstavitev zbornika 
izdanega ob sedemdeseti obletnici začetka 
delovanja Društva ljudske tehnike Šmartno 
ob Paki

Muzej usnjarstva na Slovenskem Muzej usnjarstva na Slovenskem in Muzej 
Velenje

razstava četrtek, 16.11. ob 19:00 Odprtje razstave fotografij iz zbirke Bogdana 
Železnika Mestna galerija Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

bridge ponedeljek, 20.11. od 18:00 
do 22:00 Redni tedenski bridge turnir Ribiški dom ob šoštanjskem jezeru Šaleški bridge klub

predstavitev sreda, 22.11. ali 29.11. ob 
18:00 Galerijski večer z Janezom Žmavcem Mestna galerija Šoštanj Mestna galerija Šoštanj

pravljice četrtek, 23.11. ob 17:00 Ura pravljic Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

sejem sobota, 25.11. ob 10:00 Katarinin sejem Trg Svobode Občina Šoštanj

bridge ponedeljek, 27.11. od 18:00 
do 22:00 Redni tedenski bridge turnir Ribiški dom ob šoštanjskem jezeru Šaleški bridge klub

predstavitev torek, 28.11. ob 18:30 Aleksander Kavčnik: Pod oblakom dima Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

pravljice četrtek, 30.11. ob 17:00 Ura pravljic Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

muzej četrtek, 30.11. ob 18:00 Klepet pod Pustim gradom Muzej usnjarstva na Slovenskem Muzej usnjarstva na Slovenskem

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

Napovednik prireditev je objavljen v reviji List, v časopisu Naš čas in na spletnem portalu Šoštanj.info (http://www.sostanj.info). 
Podatke o prireditvah pošljite na elektronski naslov: prireditve@sostanj.net

Šport            Kultura in umetnost              Splošno
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